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OBČINA MORAVČE 
K u l t u r n i d o m M o r a v č e 

V soboto, 12. 11. 2005, ob 19:30 bo v 
Ku l tu rnem domu v Moravčah GLASBENI 

RECITAL KLASIČNE GLASBE. 

Nastopata 
mednarodno priznana 

glasbenika in člana 
skupine »Camerata-

Emonica 
Klarinetist, Boris 
Rener in pianist 
Tomaž Petrač. 

Na sporedu bodo dela 
Schumana, Lipovška, 

Saint-Saensa in 
Poulenc-a. 

Ljubitel j i k lasične glasbe lepo vabl jeni , 

obe ta se v rhunsk i g lasbeni večer. 

Prodaja vstopnic eno uro pred koncertom po 

1000 SIT v avli Kulturnega doma Moravče. 

VABIMO VAS 

na t radic ionalno prireditev 

M A R T I N O V VEČER 
ki bo v petek, 18. novembra 2 0 0 5 , ob 19. uri 

v Kulturnem domu Moravče. 

Vinogradniki iz Šmartnega ob Paki nam bodo pred

stavili: 

• krst mladega vina po njihovo, 

• njihove običaje in folkloro. 

V kul turnem programu bodo sodelovali tudi: 

• otroška folklorna skupina TD Moravče pod vod

stvom Marije Gotar, 

• dramska skupina iz Peč s svojim skečem Žganje-

kuha, 

• ženski ansambel NAJLEPŠI CVET. 

Na prireditvi bo TD Moravče razglasilo rezultate 

ocenjevalne akcije Zlati lipov list, in sicer za: 

• najlepše urejeno hišo, 

• najlepše urejen kmečki dom, 

• najbolj urejen gostinski lokal, 

• najlepšo staro hišo. 

Pol ure pred prireditvijo boste lahko brezplačno po

skusili mlado vino iz Šmartnega. 

Vstopnice v predprodaji po 1.200 SIT dobite na 

običajnih mestih in uro pred prireditvijo v KD po 

1.500 SIT. 

Pridite, ne bo vam žal! 

M e n g e š k i f o l k l o r i s t i 

v a b i j o ! 
Jesen prihaja, večeri hoda vsak dan daljši... 
Kako boš zapolnil svoj prosti čas? 
Če rad/a plešeš, igraš kakšen narodni instrument, potuješ in 
se pri tem odlično zabavaš, če bi rad/a razmigal/a roke, noge 
in smejalne mišice, postani član folklorne skupine Svoboda 
Mengeš. Predvsem fantje, ki ste bolj sramežljivi. Naša številna 
dekleta komaj čakajo na plesalce, da jih zavrtijo v poskočnem 
plesu. Lahko pa nas prideš tudi pogledal, in sicer vsak torek, od 
¡5. septembra dalje, ob 20.30, v plesno dvorano nad knjigarno 
Prema in se tam osebno prijaviš. 
Spoznal boš nove prijatelje, zapolnil boš svoj prosti čas. Vpisnine 
in članarine ni, potrebno je samo nekaj dobre volje. Potuje se 
po Sloveniji, tujini, ohranja se slovensko ljudsko izročilo in s 
tem se krepi slovenska samozavest. 
Vabljeni tudi glasbeniki, predvsem harmonikami, kitaristi, 
tamburaši, kontrabasisli idr. 
Folklorna skupina Svoboda Mengeš je letos praznovala 30. 
letnico delovanja. Združuje plesalke in plesalce vseh generacij. 
Trenutno šteje skupina 36 članov. Zalo te vabimo: PRIDRUŽI 
SE NAM.' 
Za vsa dodatna vprašanja sla ti na voljo Zoran na tel.: 031-335-
362 in Edo na tel: 031-393-161. 

A B O N M A Občine Moravče 
za s e z o n o 2 0 0 5 / 0 6 

Gledališki abonma za sezono 2005/06 bo objavljen v 
kratkem. 
Ena predstava je planira še v letošnjem letu, cena abonmaja 
pa bo ostala taka kot preteklo sezono. Ko bo objavljen 
razpored predstav, bomo objavili tudi kraj in čas prodaje 
vstopnic. 
Potrudili se bomo, da bomo zvestim ljubiteljem gledaliških 
predstav ponudili dobra gledališka dela. 
Lahko pa že napovemo prvo abonmajsko predstavo, 
veseloigro, ki bo v soboto 10. decembra 2005 z. naslovom 
TO IMAMOV DRUŽINI, KUD Predoslje pri Kranju. 
Ostale abonmajske predstave v letu 2006 bodo na ž.e ustaljen 
termin, to je zadnjo soboto v mesecu. 

Ijipo pozdravljeni! 
Programski svet 

PCD VRHPOLJE vabi na že 15. 
tradicionalno VESELO JESEN, ki bo v 

soboto, 19. novembra 2005, ob i 9. uri v 
gasilskem domu na Vrhpolju. 

Nastopili bodo znani ansambli in 
glasbeniki, med njimi tudi Stane Vidmar. 

Vljudno vabljeni! 
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November. V prvih dneh so bile naše misli 

namenjene predvsem pokojnim sorodnikom 

in ljubljenim osebam, katerih smrt nas je 

prizadela, užalostlla in pustila bolečo praznino. 

Sčasoma praznino zapolnimo s spomini na lepe 

trenutke, ki smo jih z ljubljenimi doživeli, ko so 

bili še živi. 

V številki, ki je pred vami, si med drugim lahko 

preberete o odpravljanju nevarnosti padanja 

dreves na cesto v Sp. Javoršici in nekaj več o 

združenju veteranov vojne za Slovenijo. Sledijo 

članki o aktivnostih starejših, podeželskih 

žena in kmetov. Zelo aktivni so bili seveda tudi 

gasilci, saj je oktober mesec požarne varnosti. 

Ne spreglejte tudi člankov o dejavnostih mladih 

in dogajanju v šoli s poudarkom na praznovanju 

100. obletnice šole na Vrhpolju. 

Konec novembra že napoveduje praznične dni. 

Praznično vzdušje prvi pričara sv. Martin, ki 

dela iz mošta vin. Sledi mu sv. Miklavž, ki se ga 

najbolj razveselijo naši najmlajši. Njihovi srečni 

obrazi pa ogreje jo tudi naša srca. A več o tem v 

naslednji številki. 

Želim vam zanimivo branje Novic Iz Moravske 

doline. 

KATARINA PETERC, pomočnica urednice 

Moma šola POTA po Moravski dolini 
V zadnjem tednu septembra si je ogledalo Moravsko dolino 25 mladih 
skavtov popotnikov in popotnic zbranih iz cele Slovenje. 

Pot so začeli v Krošnji in nadaljevali proti sv. Mohorju. Naslednji dan so 
si ogledali učno pot Rača, grad Tuštanj in Moravče, kjer so tudi prespali. 
Iz Moravč jih je pot vodila na Limbarsko goro, nato proti Golčaju in pot 

zaključili v Blagovici. 
Namen potepa po Občini Moravče je bilo izvajanje skavtske taborne šole 
POTA, ki popotnikom in popotnicam pomaga pri odločitvi služenja po odhodu 
iz klana. Utrdili so znanje in obnovili življenje v krdelu, četi in klanu. 
Šest dnevna pot je bila težka in naporna. Ampak, ker si skavt v težavah 
ž.viž.ga in poje ter ne pozna slabega vremena, jim je ob pomoči voditeljev 
in tako lepi Moravski dolini uspelo priti na cilj. 

Pot so končali na kmetiji, kjer jih je pričakal velik kup koruze, ki sojo ličkali 
ob petju skavtskih pesmi in pripovedovanju dogodivščin preteklih dni. 
In pod vse to, ko so obesili koruzo, so se zahvalili moravškim skavtskim 
voditeljem za pomoč in si zaklicali še skavtski pozdrav: Bodi pripravljen! 
Vedno pripravljen. 

KRISTINA NOVAK 

Naslednja številka Novic iz Moravske doline bo 

predvidoma izšla 16. decembra. Vaše prispevke 

pr ičakujemo do 30. novembra, ko j ih med 17. 

in 18. uro lahko osebno oddate tudi v prostorih 

uredništva na Vegovi 7 (nad trgovino Tuš). 

Oddate j ih lahko na sedežu Občine Moravče 

osebno, pošljete po pošti ali elektronski pošti 

moravske.novice@moravce.si. 

N o v i c e i z M o r a v s k e d o l i n e 
7. oJiiODer 2 0 0 5 , Letnik VI, Š tev i l ka 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine Moravče, 
ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enkrat mesečno in 
ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. • Sedež 
izdajatelja in naslov uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 
1251 Moravče, telefon 7231-229. • Izdajateljski svet Martin 
Rebolj (predsednik). Roman Cerar, Jože Klopčič. Roman 
Novak, Anton Pačnik, Stanislav Ravnikar, Renata Vidergar, 
Ivan Vidic. • Odgovorna urednica: Bernarda Mal, E-pošta 
moravske.novice@moravce.si, tel. 031 452 022. • Pomoč
nica urednice, oglasno trženje: Katarina Petere, tel. 031 340 
573 • Uredniški odbor: Branka Bizjan, Bojana Dorič, Darinka 
Grum, Jelka Lalič, Francka Toman, Ivica Zorko - Zupančič. • 
Medij Novice iz Moravske doline je vpisan v razvid medijev 
pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 374 • 
Lektoriranje: Jana Kovic. • Oblikovanje in priprava za tisk: An
drej Lombar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 1550 izvodov. 

Vsi prispevki, kijih pošiljate za objavo, morajo biti lastnoročno 

podpisani, imeti morajo datum in kraj pisanja, naslov prispe

vka, zapis avtorja besedila in fotografij. Če pišete v imenu 

društva, politične stranke, skupine ljudi, opremite dopis z 

žigom in podpisom odgovorne osebe. Poleg prispevka, če 

imate le možnost oddajte tudi zapis na disketi ali ga pošljite 

po E- pošti. Prispevki naj ne presegajo 1800 znakov vključno 

s presledki. V nasprotnem primeru bomo prisiljeni pris

pevek zavrniti ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 

Slikovnega in pisnega gradiva ne vračamo! 

mailto:moravske.novice@moravce.si
mailto:moravske.novice@moravce.si


Pozdravljeni! 

Letošnje poletje nas je malo prikrajšalo za lepe, sončne 
dni. Narava okrog nas je sedaj že nekaj časa lepo je
sensko obarvana. Lepi dnevi pa so nam dobrodošli kot 
pozno poletje, da imamo možnost izvrševati tudi pozno 
sprejeti proračun. 

Za občino so prva skrb občani in njihovi problemi. Ob
čani pa imajo legitimno pravico pričakovati od občine 
čimprejšnjo ureditev slabih razmer, kakor tudi narekuje 

Zakon o lokalni samoupravi. Pa vendar se mi zdi smiselno 
omeniti, kako smo ljudje različni. Predvsem mislim na tiste, 
ki poskušajo kakor koli pomagati, ki jemljejo izvrševanje 
del na cestah in vodovodih za reševanje skupnega problema 
in so pripravljeni na toplo sosedsko sodelovanje in sodelo
vanje z občino. Verjemite, vsaka pomoč je dobrodošla in 
vsake smo veseli. Na ta način se problemi hitreje in veliko 
lažje rešujejo. 

V preteklih dneh, ob dnevu spomina na umrle, smo se 
spominjali vseh, ki jih ni več med nami. Še posebej smo 
razmišljali o ljudeh, ki so bili del našega življenja. To pa 
nas vsakokrat znova neizbežno privede do razmišljanja o 
smislu našega življenja, o njegovi minljivosti. To je čas, 
ko se tudi zavemo, bolj kot verjetno druge dni, kako smo 
pogosto eden z drugim prezahtevni, ne pomagamo si do
volj, da bi bilo življenje tu in sedaj boljše in lažje. Zato 
pomagajmo drug drugemu z. dobro besedo, z dobro mislijo, 
z manj medsebojnega izključevanja, z. večjo stopnjo tole
rance do drugače mislečih, do ljudi druge narodnosti, vere 
in rase, do ljudi različnih političnih prepričanj, do tistih 
ki so slabotnejši in potrebni pomoči. Prav je, da v takih 
dneh pripravimo in obiščemo žalne svečanosti, za kar se 
Vam zahvaljujem. 

Dela na občini v zadnjih tednih potekajo na vodovodnih 
odsekih: 

Odsek Ušenišče je skoraj dokončan ob pomoči Industrije 
apna Kresnice, za kar se seveda direktorju, gospodu Lipol-
du, zahvaljujemo. Pred vsem pa se zahvaljujemo krajanom 
Ušenišča in tudi vsem ostalim, ki so jim pomagali, saj smo 
le na ta način v tako kratkem času zmogli zgraditi skoraj 
600 m glavnega voda na izredno zahtevnem, kamnitem 
terenu. 

Odsek Straža je skoraj končan, dokončujejo se le še in
štalaterska dela. Z dokončanjem teh del se bo vodohram 
Straža napajal iz. vrtine Ples, kar bo omogočalo nemoteno 
oskrbo in kvalitetnejšo vodo. Zastarelo črpališče Staža 
pa bomo izključili iz sistema in s tem zmanjšali porabo 
električne energije. 

Hidro inženiring dela tako na projektu vodovoda Hrastnik 
- Kal - Tlačnica, kot tudi na vodovodnem priključku Sv. 
Mohor. 

Končana so zemeljska dela na dveh cestnih odsekih, in 

sicer Gora pri Pečah in Kovačija. 

V naslednjih dneh bomo dokončali cestna odseka Dašenk 
in Belnek. 

Asfaltiranje vseh pripravljenih odsekov je predvideno za 
JO. november. 

Zemeljska dela na trasi Gaberje - Limbarska Gora se bodo 
izvajala v nadaljevanju. 

V zaključni fazi je tudi pridobivanje vseh dovoljenj za upo
rabo mrliške vežice v Pečah. Oprema je že vgrajena. 

Občina Moravče je pri sprejemanju prostorskih aktov nare
dila ž.e drugi korak. Poleg prostorsko ureditvenih pogojev, 
ki so v postopku priprave, sem dal pobudo za spremembo 
namenske rabe prostora in ostalih vsebin strateških in 
izvedbenih prostorskih aktov Občine Moravče. V okviru 
izpeljave teh prostorskih aktov vam bo omogočena spre
memba zazidljivosti. Od 7. novembra naprej boste lahko 
dajali pobude za spremembo namenske rabe prostora. 
Obrazci vam bodo na voljo na občini Moravče. 

Naj dodam, še nekaj pojasnil: 

V oznanilu Župnije Moravče se je delil letak z. naslovom 
Socialni center Baragov dom, kjer je bila navedena kro
nologijo pobud, ki jih je dala Komisija za gradnjo doma. 
Ta ista komisija je na Občino Moravče 30. 5. 2003 vložila 
predlog za spremembo prostorsko ureditvenih pogojev 
Občine Moravče. Presenečen sem, da se takrat Ljudmila 
Novak ni odločila podpreti pobude in sprašujem se, zakaj 
ni naročila izdelavo PUP-ov. Sam sem marca letošnjega 
leta podpisal pogodbo za izdelavo PUP-ov, kar je bilo 
že nekajkrat objavljeno v sredstvih javnega obveščanja. 
Zato o tem nismo obveščali posebej nobene ustanove, niti 
posameznikov, razen listih, ki so jim bila zavrnjena grad
bena dovoljenja. Občani, ki prebirajo oznanila, me tudi 
sprašujejo, zakaj občina ne plača za spomenik zamolčanim 
žrtvam. Odgovor je, da sem pogodbo za izplačilo v višini 
1.500.000,00 SIT podpisal že pred časom. 

Pred nami so dnevi namenjeni veselju, krstu vina in tudi 
pokušanju mladega vina. Vabimo vas v Kulturni dom na 
Martinov večer, kjer bomo lahko poskusili mlado vino iz. 
Šmartnega ob Paki. Pripravljajo nam tudi lep program. 

Želim vam prijetno jesen! 
MARTIN REBOLJ, župan 



Na podlagi določil 27. člena Zakona o urejanju prostora (Uradni list 

RS, št. 110 /02 ,8 /03 - popravek; v nadaljnjem besedilu: ZUreP-1), 

10. in 17. člena statuta Občine Moravče (Uradni vestnik Občine 

Moravče št. 1/95) župan Občine Moravče, sprejema 

Program priprave sprememb in dopoln i tev 

Prostorskih uredi tvenih pogojev za območja 

urbanist ičnih zasnov Domžal, Mengša, Trzina in 

Moravč ter drugih uredi tvenih območi j , za območje 

Občine Moravče 

1. Ocena stanja in razlogi za pripravo sprememb in dopolnitev 

prostorskih ureditvenih pogojev za območja urbanist ičnih 

zasnov Domžal, Mengša, Trzina in Moravč ter drugih uredit

venih območij (v nadaljnjem besedilu PUP) za območje občine 

Moravče 

Zadnja sprememba PUP je bila izvršena v letu 1992 in ne ustreza 

več današnjim potrebam izdaje lokacijskih informacij za gradnjo 

na območju občine Moravče. Spremembe in dopolnitve so po

trebne zaradi: 

- spremembe namenske rabe prostora in drugih prostorskih 

uskladitev z spremembami in dopolnitvami prostorskega plana 

občine Moravče, 

- uskladitve z veljavno prostorsko zakonodajo, 

- kartografskega prikaza prostorskega akta v digitalni obliki, 

- dopolnitve meril in pogojev za gradnjo in varovanje prostora. 

2. Pravna podlaga za pripravo sprememb in dopolnitev PUP 

Pravna podlaga za pripravo sprememb in dopolnitev PUP je 

ZUreP-1. 

Osnova za pripravo sprememb in dopolnitev PUP za območje 

občine Moravče je Odlok o prostorskih ureditvenih pogojih za ob

močja urbanističnih zasnov Domžal, Mengša, Trzina in Moravč ter 

drugih ureditvenih območij za posege v prostor na območju občine 

Moravče (Uradni vestnik občine Domžale, št. 18/92) in Odlok o 

spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega 

plana občine Moravče za obdobje 1986 - 2000 in srednjeročne

ga družbenega plana občine Moravče za obdobje 1986 - 1990 

za območje Moravče - dopolnjen 2004 (Uradni Vestnik Občine 

Moravče št. 0 7 / 0 4 , leto X). 

3. Program sprememb in dopolnitev PUP in območje obra

vnave 

Predmet določitve podrobnejše namenske rabe PUP so: 

- določitev podrobnejše namenske rabe, na osnovi prostorskih 

sestavin dolgoročnega in srednjeročnega družbenega plana 

Občine Moravče ter zakonodaje. 

- opredelitev urejevalnih enot v poselitvenih območjih naselij ter 

določitev splošnih in podrobnejših meril za gradnjo v urejeval

nih enotah, 

- opredelitev meril in pogojev glede varovanja prostora. 

Grafični del prostorskih ureditvenih pogojev bo izdelan v digitalni 

obliki, v skladu Pravilnikom o pripravi prostorskih planov občin v 

digitalni obliki. 

V skladu z določbami Zakona o varstvu okolja (Uradni list RS, 

št. 41/04) je Ministrstvo za okolje in prostor z odločbo št. 354-

09-147/2005 z dne 28. 7. 2005 ugotovilo, da spremembe in 

dopolnitve prostorskih ureditvenih pogojev za območje občine 

Moravče lahko pomembno vpliva na okolje, ker vsebuje posege v 

okolje, za katere je treba izvesti presojo vplivov na okolje v skladu 

z zakonom, ki ureja področje varstva okolja oziroma lahko v skla

du z zakonom, ki ureja področje ohranjanja narave, pomembno 

vpliva na zavarovana območja, posebna varstvena območja ali 

potencialna posebna ohranitvena območja (v nadaljnjem besedilu: 

varovana območja). 

Pred sprejemom sprememb in dopolnitev PUP je treba izvesti 

celovito presojo vplivov njegove izvedbe na okolje v skladu z do

ločbami zakona, ki ureja področje varstva okolja, oziroma presojo 

sprejemljivosti njegovih vplivov na varovana območja v skladu z 

določbami zakona, ki ureja področje ohranjanja narave. 

Ministrstvo, pristojno za varstvo okolja, z javnim naznanilom v 

svetovnem spletu in v enem od dnevnih časopisov, ki pokrivajo 

območje cele države, obvesti javnost, da bo izvedena celovita 

presoja vplivov na okolje. 

4. Nosilci urejanja prostora in drugi udeleženci, ki bodo sodelo

vali pri pripravi sprememb in dopolnitev PUP 

Nosilci urejanja prostora, ki morajo pred pričetkom izdelave spre

memb in dopolnitev PUP podati smernice za njegovo pripravo, k 

dopolnjenemu predlogu akta pa mnenje, so: 

1. RS, Ministrstvo za zdravje. Zdravstveni inšpektorat RS, 

Območna enota Ljubljana, Izpostava Domžale, Ljubljanska c. 

36, 1230 Domžale, 

2. RS, Ministrstvo za obrambo, Inšpektorat RS za varstvo 

pred naravnimi in drugimi nesrečami. Izpostava Ljubljana, 

Kardeljeva ploščad 26, 1000 Ljubljana, 

3. RS, Ministrstvo za obrambo, Sektor za civilno obrambo, 

Kardeljeva ploščad 25, Ljubljana, 

4. RS, Ministrstvo za okolje, prostor in energijo. Agencija RS 

za okolje. Sektor za varstvo okolja, Vojkova 1b, 1000 Ljub

ljana, 

5. RS, Ministrstvo za okolje, prostor in energijo, Agencija RS 

za okolje. Sektor za ohranjanje narave, Vojkova 1b, 1000 

Ljubljana, 

6. RS, Ministrstvo za okolje, prostor in energijo. Agencija RS 

za okolje, Sektor za upravljanje z vodami, Vojkova 1a, 1000 

Ljubljana, 

7. RS, Minist rs tvo za kmet i jstvo, gozdarstvo in prehrano, 

Dunajska 56-58, 1000 Ljubljana, 

8. RS, Min is t rs tvo za gospodarstvo. Sektor za rudarstvo, 

Kotnikova 5, 1000 Ljubljana, 

9. RS, Ministrstvo za gospodarstvo, Direktorat za energijo, 

Vetrinjska ulica 2, 2000 Maribor, 

10. RS, Ministrstvo za promet. Direkcija RS za ceste. Tržaška 

19, 1000 Ljubljana, 

11. RS, Ministrstvo za kulturo. Uprava RS za kulturno dediščino, 

Plečnikov trg 2, 1000 Ljubljana, 

12. Zavod za varstvo kulturne dediščine Slovenije, Območna 

enota Kranj, Tomšičeva ulica 7, 4000 Kranj, 

13. Zavod RS za varstvo narave. Območna enota Kranj, Tomši

čeva ulica 9, 4000 Kranj, 

14. Zavod za gozdove Slovenije, Krajevna enota Domžale, Ljub

ljanska c. 72a, 1230 Domžale, 

15. Zavod za ribištvo, Zupančičeva 9, 1000 Ljubljana, 

16. Družba za avtoceste v Republiki Sloveniji d.d.. Dunajska 7, 

1000 Ljubljana, 

17. Slovenske železnice d.d.. Kolodvorska cesta 11, 1000 Ljub

ljana, 

18. ELES, Elektro Slovenije d.o.o., Hajdrihova 2, Ljubljana, 

19. Elektro Ljubljana, d.d., PE Elektro Ljubljana okolica, Slovenska 

c. 58, 1516 Ljubljana, 

20. Geoplin d.o.o.. Cesta Ljubljanske brigade 11, p.p. 3706,1000 

Ljubljana, 

21. Telekom Slovenije d.d.. Stegne 19, 1547 Ljubljana. 



22. Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o., Savska cesta 34, 

1230 Domžale, 

23.Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, 

24. Druge občinske službe ter drugi organi in organizacije v 

kolikor bi se v postopku priprave SD PUP izkazalo, da so nji

hove smernice in mnenja potrebni, oziroma rešitve posegajo 

v njihovo delovno področje. 

5. Seznam potrebnih strokovnih podlag in način njihove pri

dobitve 

Za izdelavo prostorskega akta se uporabijo strokovne podlage za 

poselitev ter ostale strokovne podlage, ki so bile izdelane za pri

pravo sprememb in dopolnitev prostorskih sestavin plana občine 

Moravče, in se jih po potrebi dopolni. 

Dopolnitve obstoječih strokovnih podlag in nove strokovne pod

lage, ki bi jih bilo potrebno izdelati na podlagi zahtev nosilcev 

urejanja. V kolikor izdelava oziroma dopolnitev ni v pristojnosti 

nosilcev urejanja, bo naročila in njihovo izdelavo financirala Ob

čina Moravče. 

6. Roki izdelave sprememb in dopolnitev PUP 

Aktivnosti Začetek Konec Izvajalci 

Obvestilo o nameravani 

izdelavi sprememb in 

dopolnitev PUP 

marec 

2005 

avgust 

2005 

pripravlja

vec 

2. Zbor prostorske konference 

in izdelava programa priprave 

sprememb in dopolnitev PUP 

sep

tember 

2005 

sep

tember 

2005 

pripravlja

vec 

3. Objava programa priprave v 

Url. RS 

oktober 

2005 

oktober 

2005 

pripravlja

vec 

4. Pridobitev smernic s strani 

pristojnih nosilcev urejanja 

prostora 

novem

ber 

2005 

decem

ber 

2005 

pripravlja

vec 

5. Izdelava strokovnih podlag decem

ber 

2005 

januar 

2006 

izdelovalec 

6. Priprava predloga sprememb 

in dopolnitev PUP 

januar 

2006 

februar 

2006 

izdelovalec 

7 Zbor 2. prostorske konference marec 

2006 

marec 

2006 

pripravlja

vec 

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju humanitarnih programov 
v občini Moravče (Uradni vestnik Občine Moravče, št. 07/05) 
župan občine Moravče objavlja 

javni razpis za sofinanciranje 
humanitarnih programov za leto 2005 

Predmet javnega razpisa je sofinanciranje naslednjih programov 
humanitarnih društev, združenj in organizacij: 
- program redne dejavnosti izvajalcev, 
- program izobraževanja članov, 
- program socializacije članov, 
- rehabilitacijski programi, ki jih izvajalci izvajajo za svoje 

člane (npr. terapevtske skupine, organizirana športna vadba 
in podobno), 

- programi pomoči članom (postrehabilitacijska pomoč, orga
nizacija tematskih delavnic in podobno), 

- programi samopomoči, namenjene odpravljanju socialnih 
stisk. 

8. Javna razgrnitev in javna 

obravnava predloga sprememb 

in dopolnitev PUP 

marec 

2006 

april 

2006 

pripravlja

vec 

9. Dopolnitev predloga 

sprememb in dopolnitev 

PUP s stališči do pripomb in 

predlogov, danih v času javne 

razgrnitve 

april 

2006 

maj 

2006 

izdelovalec 

10. Pridobitev mnenj k 

dopolnjenemu predlogu 

sprememb in dopolnitev PUP 

s strani pristojnih nosilcev 

urejanja prostora 

maj 

2006 

junij 

2006 

pripravlja

vec 

11. Uskladitev dopolnjenega 

predloga sprememb in 

dopolnitev PUP 

julij 

2006 

avgust 

2006 

izdelovalec 

12. Sprejem sprememb in 

dopolnitev PUP - občinski svet 

sep

tember 

2006 

sep

tember 

2006 

občinski 

svet 

13. Objava odloka o spremembah 

in dopolnitvah PUP 

sep

tember 

2006 

sep

tember 

2006 

pripravlja

vec 

7. Navedba in način pridobitve geodetskih podlag 

Spremembe in dopolnitve PUP bodo prikazane na digitalnem 

katastrskem načrtu (DKN). 

Druge podlage, ki se bodo uporabljale pri izdelavi so še temeljni 

topografski načrti (TTN) v merilu 1:5000 in digitalni ortofoto na

črti (DOF) v merilih 1:5000 in 1:1000. Vse podlage se pridobi iz 

uradnih prostorskih zbirk podatkov Geodetske uprave RS. 

8. Obveznosti financiranja priprave lokacijskega načrta 

Občina Moravče zagotovi vsa sredstva za izdelavo strokovnih 

podlag ter za izdelavo prostorskega akta. 

9. Veljavnost programa priprave 
Ta program priprave stopi v veljavo naslednji dan po objavi v 

Uradnem vestniku Občine Moravče. 

Številka: 35005-0002 /2005 

Datum: 15. 09. 2005 

Župan občine Moravče 

MARTIN REBOLJ 

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati prijavitelji na javnih 
razpis: 
Na razpis se lahko prijavijo društva, združenja in organizacije, 
ki so registrirane z.a izvajanje humanitarnih dejavnosti in 
izpolnjujejo naslednje pogoje: 
- imajo sedež, v občini Moravče, 
- imajo sedež izven občine Moravče, vendar so njihovi člani 

tudi občani občine Moravče, 
- prijavijo program, kije predmet razpisa, 
- program izvajajo na območju občine Moravče ali izven nje 

in v njem aktivno sodelujejo člani društva, ki imajo stalno 
bivališče v občini Moravče, 

- so registrirani in imajo humanitarno dejavnost oziroma 
dejavnost socialnega varstva opredeljeno v svojih aktih, 

- imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in 
organizacijske pogoje z.a uresničitev prijavljenih progra
mov, 

- imajo izdelano finančno konstrukcijo, iz. katere so razvidni 
prihodki in odhodki izvajanja programa, delež lastnih sred
stev, delež, javnih sredstev, delež, sredstev uporabnikov in 
delež sredstev iz. drugih virov. 



Prijava na razpis: 
1. Obseg razpoložljivih sredstev: Občina 

Moravče je za sofinanciranje humani
tarnih programov v letu 2005 namenila 
1.440.000,00 SIT. 

2. Razpisno dokumentacijo s priloženimi 
obrazci lahko dobite na spletni strani 
Občine Moravče www.moravce.si ali 
na Občinski upravi Občine Moravče pri 
Milanu Brodarju, Trg svobode 4, 1251 
Moravče v času uradnih ur, in sicer od 
dneva objave javnega razpisa do izteka 
roka za oddajo prijav. 

3. Rok za oddajo prijave na javni razpis je 
sobota, 26. novembra 2005. 

4. Z izbranimi izvajalci ho župan sklenil 
pogodbe o sofinanciranju humanitarnih 
programov. 

5. Prijave z izpolnjenimi obrazci pošljite na 
naslov: Občina Moravče, Trg svobode 4, 
1251 Moravče v zaprti kuverti s pripisom 
»JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE 
PROGRAMOV IZVAJALCEV HUMA
NITARNIH DEJAVNOSTI - NE ODPI
RAJ«. 

6. Komisija, ki jo imenuje župan, bo pre
gledala predloge, prispele na razpis 
in skladno s pravilnikom ovrednotila 
prispele prijave. Če ugotovi, da predlog 
ni popoln, bo občinska uprava pozvala 
predlagatelja, da v roku osmih dni do
polni predlog. Nepopolne vloge, ki jih 
predlagatelj v roku ne bo dopolnil, se s 
sklepom zavržejo. O višini sofinanciranja 
posameznega programa bo občinska 
uprava obvestila prijavitelje s sklepom. 

7. Dodatne informacije dobite na Občinski 
upravi Občine Moravče pri Milanu Bro
darju na tel.št.01/72 31 098. 

Merila in kriteriji po katerih se bo posamezni 
projekt ocenjeval, so sestavni del razpisne 
dokumentacije. V primeru, če je na razpis 
prijavljenih več izvajalcev programov, kol 
je na razpolago proračunskih sredstev, 
komisija na osnovi meril in kriterijev iz. 
pravilnika določi višino sofinanciranja 
posameznega projekta. 
Vloge, ki ne izpolnjujejo pogojev iz razpisa, 
se izločijo. 
O izidu javnega razpisa bodo prijavitelji 
obveščeni najkasneje v mesecu decembru 
2005. 
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena 
do 31. 12. 2005. 

Opozorilo: Upoštevajo se samo prijave, 
ki bodo poslane v zahtevanem roku. Po 
preteku roka za prijavo se nepravočasno 
posredovane prijave vrnejo pošiljatelju. 

MARTIN REBOLJ, župan 

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju društvenih projektov v občini Moravče (Uradni 
vestnik Občine Moravče, št. 07/05) župan Občine Moravče objavlja 

javni razpis za sofinanciranje društvenih projektov v občini 
Moravče za leto 2005 

Predmet javnega razpisa so programi in projekti, ki zajemajo vse oblike ustvarjanja 
in delovanja in so v javnem interesu. 
Predmet tega razpisa niso sredstva za investicijsko vzdrževanje in investicije v 
prostore. 

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati prijavitelji na javni razpis: 

Na razpis se lahko prijavijo društva in zveze, ki izpolnjujejo naslednje pogoje: 
- so registrirana za izvajanje dejavnosti in s svojim dosedanjim delom izkazujejo 

pričakovano kakovost, 
- društva, ki niso registrirana za kulturno, humanitarno, kmetijsko in športno dejav

nost, 
• da imajo zagotovljene materialne, kadrovske in organizacijske možnosti za ures

ničevanje načrtovanih aktivnosti. 
- da imajo sedež na območju občine Moravče, 
- da nimajo neporavnanih obveznosti do Občine Moravče, 
- da delujejo najmanj eno leto, 
- da imajo urejeno evidenco o članstvu, plačani članarini in ostalo dokumentacijo, 

kot to določa Zakon o društvih, 
- da dejavnost opravljajo na neprofitni osnovi, 
- so registrirani v skladu z Zakonom o društvih, 
- občinski upravi vsako leto redno predložijo finančno poročilo in poročilo o realizaciji 

programov ter načrt aktivnosti za prihodnje leto. 

Prijava na razpis: 

/. Obseg razpoložljivih sredstev: Občina Moravče je za sofinanciranje društvenih 
projektov v letu 2005 namenila 1.325.000,00 SIT. 

2. Razpisno dokumentacijo s priloženimi obrazci lahko dobite na spletni strani Ob
čine Moravče www.moravce.si ali na Občinski upravi Občine Moravče pri Milanu 
Brodarju, Trg svobode 4, 1251 Moravče, v času uradnih ur, in sicer od dneva objave 
javnega razpisa do izteka roka za oddajo prijav. 

3. Rok za oddajo prijave na javni razpis je sobota. 26. november 2005. 
4. Z izbranimi izvajalci bo župan sklenil pogodbe o sofinanciranju društvenih pro

jektov. 
5. Prijave z izpolnjenimi obrazci pošljite na naslov: Občina Moravče, Trg svobode 4. 

1251 Moravče, v zaprti kuverti s pripisom »JAVNI RAZPIS - SOFINANCIRANJE 
DRUŠTVENIH PROJEKTOV ZA LETO 2005 - NE ODPIRAJ«. 

6. Dodatne informacije dobite pri Milanu Brodarju na tel.št. 01/72 31 098. 

Merila in kriteriji, po katerih se bo posamezni projekt ocenjeval, so sestavni del 
razpisne dokumentacije. V primeru, če je na razpis prijavljenih več izvajalcev 
programov, kot je na razpolago proračunskih sredstev, Občinska uprava Občine 
Moravče določi prioriteto za vrednotenje programov v skladu s potrebami in interesi 
lokalne skupnosti. 
Vloge, ki ne izpolnjujejo pogojev za finančna sredstva, se izločijo. 
Občinska uprava pregleda predloge, prispele na razpis. Če ugotovi, da predlog ni 
popoln, pozove predlagatelja, da ga v roku osmih dni dopolni. Nepopolne vloge, ki 
jih predlagatelj v roku ni dopolnil, se s sklepom zavržejo. 
0 izidu javnega razpisa bodo prijavitelji obveščeni najkasneje v mesecu decembru 
2005. 
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena do 31. 12. 2005. 

Opozorilo: Upoštevajo se samo prijave, ki bodo poslane v zahtevanem roku. 

Po preteku roka za pri javo se nepravočasno posredovane prijave vrnejo 

pošiljatelju! 

MARTIN REBOLJ, župan 

http://www.moravce.si
http://www.moravce.si


Slovenska ljudska stranka 

SLS je v RS stranka, ki je prepoznavna 
pri svojem delu in se vseskozi zavzema 
za razvoj podeželja in edina skrbi, da 
kmetijstvu še ni zazvonil navček. Poli
tično se drži na desni sredini in temelji 
na krščanskih vrednotah.Tako, kot po drugih strankah, so se tudi v našo 
stranko ob ustanovitvi včlanili bivši člani KPJ in njihovi privrženci ter s 
tem ustvarili stranki veliko moralno škodo. Večkrat se je pripetilo, da so 
ti ljudje, ki so po večini brezkompromisni, hoteli stranko nedemokratično 
podrediti svojim načelom, tako na državnih kot občinskih ravneh. Po 16 
letih se zadeve počasi umirjajo. SLS je ena od parlamentarnih strank, ki 
skupaj s strankama SDS in N.Si v Evropskem parlamentu predstavljajo 
ljudsko stranko.V Državnem zboru naši poslanci, kakor tudi ministri, 
opravljajo svoje delo strokovno in odgovorno. Na občinski ravni poteka 
delo nekoliko drugače.V lanskem letu se je v Moravčah kolo zgodovine 
zavrtelo za nekaj desetletij nazaj, ki z demokracijo nima nič skupnega. 
Investicij v letošnjem letu ni, kljub temu pa je župan že uvrstil na sejo 
rebalans proračuna, ki v veliki meri namenja več sredstev za občinsko 
upravo. Denar bi se namesto v investicije namenjal za krepitev občinske 
uprave z dodatnim zaposlovanjem, ki pa je, kljub že novim zaposlitvam, 
zelo neučinkovita. Gradiva za občinske seje so zelo slabo pripravljena. 
Odgovori na svetniška vprašanja večinoma niso popolna, ali pa jih sploh 
ni, zgodi se celo, da se izmaknejo odgovoru in ga zasučejo po svoje. 
Časopis je črno-bel. Nasprotno pa na ATV župan v svoji rubriki čedalje 
bolj kopiči laži, da je za tako stanje krivo 9 svetnikov od 14, a brez na
knadnega opravičila. Komemoracija s strani Občine ob dnevu mrtvih, 
je bila organizirana pri spomeniku NOB. Vprašajmo se, kaj pa vsi ostali. 
Kje je tukaj morala? Ali bomo res kolo zgodovine vrteli nazaj ali pa bomo 
začeli gledati naprej in bomo rajši vsi skupaj delali za razvoj naše občine 
in gradili boljši jutri nam in našim otrokom. 

UO 0 0 SLS Moravče 

IŠČEMO IN ... N A J D E M O ? ! 

Dobil i smo prvo vprašanje za novo rubriko. Odgovore 

b o m o objavil i takoj, ko j ih pr idobimo. 

Vprašanje županu oziroma občinski upravi 
Imam vprašanje glede vzdrževanja elektro distribucijskih 
vodov in trase, po katerih potekajo predvsem nadzemni 
vodi. Za vzdrževanje visokonapetostnih vodov (VN) - 110 
kV, nam je več ali manj vse jasno. Pred kratkim so namreč 
širili trase na teh VN, za kar so si spretni sestavljavci 
pogodb z. lastniki zemljišč zagotovili "dovoljenja " že pri 
sami izgradnji omenjenih vodov in pritožbe niso bile možne. 
Res pa je, da so v teh primerih izplačali vsaj približne 
odškodnine (ELES). 
Vprašanja so sledeča: 
- Kdo je dolžan čistiti veje na nizkonapetostnih vodih (NN), 

ki potekajo skozi gozd oziroma sadne vrtove'/ 
- Kdo je dolžan poravnati škodo, ki nastane zaradi izpada 

električne energije ob pretrganju vodov zaradi žleda 
ali drugih pojavov kmetom, obrtnikom, podjetjem itd. 
zaradi izpada proizvodnje in dohodka / Izpad običajno 
odpravljajo tudi dva ali celo več dni. 

- Kdo plača izvajalca vzdrževanja tras na NN vodih'.'' 
Glede na to, da odjemalci plačamo različna soglasja, 
priklope, mesečno "prispevek" in seveda porabljene kW, bi 
rad odgovore na zgornja vprašanja. Prihaja čas snega in 
žleda, stanje pa je porazno vsaj na nekaterih mestih. Na voljo 
so tudi fotografije ali napotitev na omenjene lokacije. 
Vnaprej se zahvaljujem z.a kratke in natančne odgovore. 
Lep pozdrav. 

M. P. 

N.Si 
Nova Slovenija 
KrHanrnka lluttutm stranka 

N.Si se že pripravlja na prihodnje lokalne 
volitve, zato je bil v Laškem posvet za 
predsednike občinskih odborov in 
izobraževanje za članice Ženske zveze N.Si. 
Posveta so se udeležili strankini ministri, 
državni sekretarji in poslanci. Prisotni so z. odobravanjem sprejeli poročila o 
njihovem delu. saj so izpeljali ž.e mnoge pomembne reforme. Med udeleženci 
okrogle mize o lokalni samoupravi je bila tudi Ljudmila Novak, ki se je 
zahvalila ministru za finance Andreju Bajuku, saj je imel največ posluha z.a 
njene predloge, daje treba občinam zagotoviti več denarja z.a delovanje. Tako 
seje letos višina sredstev občinam povišala za deset odstotkov. 
14. oktobra je bil občni zbor 00 N.Si Moravče. V kulturnem programu je 
nastopil MPZ Romar iz. Črnuč. V uradnem delu je bil imenovan Izvršilni 
odbor stranke. Poročila so bila sprejeta z. odobravanjem in pohvalami 
gostov iz. Regijskega odbora N.Si. V nadaljevanju je spregovorila evropska 
poslanka iz. Nemčije Ruth Hieronymi, ki je predstavila politično situacijo v 
Nemčiji in v partnerski stranki CDU ter delo v Evropskem parlamentu, o 
čemer je spregovorila tudi Novakova. Svoje delo v DZ je zbranim predstavil 
tudi poslanec Prane Capuder. 
V oktobrski številki Novic so moravški socialni demokrati na str. 7 zapisali: 
»Vlada nikakor ni dobila mandata, da si podredi medije ....« Isto želimo 
zapisati tudi mi: »Zupan Martin Rebolj nikakor ni dobil mandata za to, da 
si popolnoma podredi poročila na ATV Litija!« V svojih izjavah prikroji 
resnico in vso krivdo za neuspešne seje pripisuje svetnikom N.Si, SIS, SMS 
in svetnikom Razvojnega kluba. Hkrati pa zamolči, da na vsaki seji predlaga 
vsaj nekaj nezakonitih sklepov oziroma želi sprejeti liste občinske odloke, za 
katere še sploh ni potekel čas javne obravnave. Občina v preteklosti nikoli ni 
poslovala tako nezakonito in neracionalno, kot prav sedaj, ko ima pravnico in 
župana, ki samo v določenih primerih brezglavo in striktno spoštuje zakonske 
podlage, tako da niti humanitarne organizacije z.a obdarovanje starejših 
občanov ne morejo dobiti ustreznih podatkov. Nezakonito pa je imenoval tudi 
podžupana Staneta Ravnikarja. Po novem zakonu o lokalni samoupravi 
lahko župan sam imenuje podžupana, vendarle v tistih občinah, kjer ga še 
nimajo, saj do izteka tega mandata veljajo prehodne določbe, kar so nam 
potrdili tudi na Ministrstvu za lokalno samoupravo. 

00 N.Si Moravče 

V s t r a n s k i 

OOSD M o r a v č e 

o p o z a r j a m o : 

Slovenija potrebuje reforme, nov zagon in rešitve, 

ki bodo zagotovile konkurenčnost, a hkrati tudi 

zagotovile enake možnosti za uspeh vsakogar. Za 

uspeh Slovenije pa ne smejo plačati ceno tisti, 

ki so že danes socialno najšibkejši. Slovenija 

svojega uspeha ne sme iskati v tekmovanju z 

ekonomskimi sistemi, ki svojo konkurenčnost 

gradijo na izkoriščanju de/ovne sile in na odsotnosti 

vsakršnih socialnih pravic in socialne varnosti. 

Sprememba davčnega sistema je nujna, vendar 

mora biti plod dialoga med socialnimi partnerji. 

Ne s m e se razs lo jeva t i s l o v e n s k o d r u ž b o in 

p o g o j e v a t i u s p e š n o s t n e k a t e r i h z b r e z u p n o 

revščino osta l ih . 

00 SD Moravče 



Iz p o s l a n s k i h k l o p i 

Vlada je v Državnem zboru predstavila proračun za leti 2006 
in 2007. V delovnih telesih državnega zbora smo pripravili 
pripombe na predlog in jih poslali vladi. Pričakujemo, da bo 
vlada nekatere od pripomb upoštevala in popravljen proračun 
poslala v DZ, kjer naj bi bil sprejet v pričetku decembra. V 
parlamentarno proceduro je vlada poslala tudi sveženj zakonov 
s spremembami davčne zakonodaje, o kateri sem pisal že v 
pretekli številki Novic. 
Oktobrska seja Državnega zbora je bila izredno odmevna, tudi 
zaradi predstavitve poročila varuha človekovih pravic za leto 
2004. V okviru te točke sem v imenu poslanske skupine N.Si 
opozoril varuha na nekatere pomanjkljivosti v poročilu, ki se 
tičejo predvsem nasilja nad učitelji in sovražnega govora do 
verujočih. V nadaljevanju predstavljam del govora, kot sem ga 
predstavil poslancem in varuhu. 
Zid pa v poročilu varuha za leto 2004 v N.Si krščansko ljudski 
stranki, kot sem ž.e v samem uvodu omenil, pogrešamo obdelavo 
nekaterih kršitev osnovnih človekovih pravic na nekaterih 
področjih, predvsem pa nekaterih pojavov, ki postajajo stalnica 
v naši družbi. Varuh se na dolgo in na široko razpiše o pravicah 
šolajoče mladine in pravice njihovih staršev ter o kršitvah njihovih 
pravic. Zelo malo ali pa nič pa je v njegovem poročilu Zaznati 
o kršenju pravic učiteljev, o odnosu otrok in njihovih staršev 
do učiteljev in zaposlenih na šolah. Odraz takšnega stanja so 
varnostniki ne le v srednjih šolah, ampak tudi že v osnovnih šolah, 
ki morajo zaščiti zaposlene in učence na šolah pral nevz.gojenimi 
in velikokrat celo oboroženimi učenci in dijaki, ž.al pa tudi starši. 
Glede na trende je kmalu pričakovati varnostnike tudi v vrtcih. 
V N.Si hi pričakovali, da ho varuh s svojo ekipo obiskal nekaj 
takšnih šol z. varnostniki in ugotovil vzroke za to. Pričakujemo, 
da ho s svojo besedo opozoril na ta problem, predvsem pa 

Nujno potrebne reforme v naši državi 
Slovenija je na razvojnem razpotju. To nedvoumno ugotavljata 
tako strokovna, kot tudi politična javnost. Pred nami so izzivi 
prihodnosti, na katere se moramo pripraviti in za katere 
uresničitev smo se zavezali ob nastopu našega mandata. 
Naši ključni cilji so želja po doseganju boljšega življenjskega 
Standarda vseh prebivalcev Slovenije ter bolj konkurenčno in 
uspešnejše gospodarstvo. Ob tem se še kako dobro zavedamo, 
da bo potrebno povečati gospodarsko rast. če želimo doseči višji 
standard in kakovost življenja ter ohraniti socialno državo. 
Vlada je zato pripravila predlog proračuna za naslednji dve 
leti, ki sloni na predlaganih reformah, ter ga posredovala 
poslancem Državnega zbora v obravnavo. Ključni poudarki 
proračuna, so posodobitev železniškega omrežja, dograditev in 
obnova elektroenergetskih zmogljivosti in prenosnega omrežja, 
dokončanje avtocestnega programa, dograditev in posodobitev 
mreže državnih cest ter vzpostavitev svetovno konkurenčnega 
šolskega sistema, seveda pa se ne bo zanemarjalo ostalih 
področij, ki so pomembni za dvig blaginje in standarda. Da bi 
lahko to dosegli, bo potrebno spremeniti vrsto sprememb v naši 
družbeni zavesti, spremeniti bo potrebno t.i. razvojno klimo 
S predlogi ukrepov (reforme) se želi pomembno vplivati na 
naslednja področja: 
- Z davčno reformo v smeri uvedbe enotne davčne stopnje 

(EDS) in poenostavitve davčnih predpisov želimo predvsem 
razbremeniti slovensko gospodarstvo in oblikovati pogoje za 
njegovo večjo konkurenčnost na svetovnih trgih. 

permanentno opozarjal na problem nasilja v srdi. Dejstvo je, da 
je največkrat vzrok za nasilje v šoli predvsem neprimerna vzgoja 
staršev, ki svojim otrokom ne znajo (di pa nočejo privzgojiti čuta 
za bivanje v skupnosti in nekega normalnega odnosa do starejših 
in predpostavljenih. Tudi okolje, pa naj bo to širše družbeno 
okolje, okolje prijateljev in vrstnikov ali pa okolje družine, 
kjer je dovoljeno vse brez odgovornosti ne glede na posledice, 
največkrat vzpodbuja Šolajočo mladino k tovrstnemu nasilju. 
V N.Si podpiramo izobraževanje otrok o njihovih pravicah, kot 
predlaga varuh človekovih pravic, je pa seveda potrebno postaviti 
pravice otrok oh bok dolžnostim, ki izhajajo iz teh pravic. 
Naslednje pereče področje, ki v varuhovem poročilu ni posebej 
obdelano ali pa sem ga spregledal, je sovražni govor na spletnih 
klepetalnicah in spletnih forumih. Ne samo sovražni govor do 
tujcev, ampak tudi in predvsem sovražni in hujskaški govor do 
drugače mislečih, predvsem verujočih. O sovražnem govoru proti 
tujcem je varuh v letošnjem letu ž.c govoril. Ne spomnim pa se, 
da bi varuh hujskaški in sovražni govor do verujočih, predvsem 
do vernikov katoliške cerkve, ki se največkrat prenese iz spletnih 
klepetalnii : na grafite po cerkvah in konkretna dejanja nestrpnosti 
do verujočih, obsodil. 
Zaž.ig križa in utišanje cerkvenih zvonov je za nekatere le 
umetniška instalacija. In takšna umetniška instalacija se celo 
snema. Podgana v Marijinem naročju je svobodno umetnikovo 
izražanja, ki mu ga moramo dopustiti. Ni pa to žaljenje čustev 
vernikov. Ne spomnim se. da bi varuh v lakih primerih tako 
odločno in hitro odreagiral. kolje odreagind na sovražni govor 
proti pripadnikom bivše skupne države na internem. To me 
potrjuje v prepričanju, da varuh uporablja drugačna merila pri 
obravnavanju kršenja pravic in napadov na čustva verujočih, 
pa čeprav so to pripadniki največje verske skupnosti v Sloveniji. 
Uporabo dvojnih meril varuha lahko opazimo še na kakšnem 
področju, kije obdelano v njegovem poročilu za leto 2004. 

FRANC CAPUDER, poslanec DZ 

- Z reformo sistema socialnih transferjev in trga dela želimo 
ustvariti okolje, ki bo motiviralo ljudi k aktivnosti in v katerem 
bodo ljudje lažje in hitreje našli delo, hkrati pa bodo uživali 
tudi potrebno raven socialne zaščite. 

- Spremembe v pokojninskem sistemu, ki bodo nagrajevale 
daljše ostajanje v aktivnosti, omogočile zavarovanje in prido
bivanje ustreznih pravic tudi na osnovi kratkotrajnih zaposli
tev ter spodbujale varčevanje v prostovoljnem sistemu, bodo 
omogočile pravičnejšo porazdelitev bremen in upravičenj iz. 
pokojninskega sistema. 

- Spremembe v zdravstvenem sistemu so usmerjene predvsem 
v učinkovitejše upravljanje z obstoječimi viri in spodbude 
Z.a racionalno obnašanje tako ponudnikov kol uporabnikov 
zdravstvenih storitev 

- S predlaganimi ukrepi na področju univerzitetnega sistema 
in dvosmernega pretoka znanja želimo doseči, da ho Slo
venija bolje kol doslej uporabljala domače in tuje znanje za 
svoj gospodarski razvoj. 

Zakaj sedanja i •ladajoča koalit ija pretila ga reforme'.' (hlgovorjc 
preprost. V nekaj zadnjih letih seje slovenska gospodarska rast 
upočasnila, predvsem zaradi slabe razvojne politike prejšnje vlade. 
Zaradi tega ter tudi zaradi nekaterih drugih, kompleksnejših, 
razlogov je sedaj potrebno izvesti številne reforme, ki pa so 
pravzaprav posledica odločitve ljudi, ki SO se na volitvah odločili 
za spremembe, saj so se zavestno odločili, da se mora stanje v naši 
državi, kije bilo zadnja leta pod vplivom »zgodbe o (ne)uspehu«, 
normalizirati ter urediti na vseh področjih. 

ROBERT HROVAT, poslanec SDS v DZ RS 



Poročilo s 27. seje OS občine Moravče 

V četrtek, 27. 10. 2005, je bila 27. seja Občinskega sveta. Na 
začetku seje se je razvila razprava o zakonitosti imenovanja 
Staneta Ravnikarja za podžupana. Sedaj imamo namreč kar 
dva podžupana. 
Po sprejetju dnevnega reda in potrditvi zapisnikov prejšnjih 
sej, so svetniki najprej odločali o predlogu variant trase iz. 
primerjalne študije državnega lokacijskega načrta za daljnovod 
2 x 110 kV Beričevo - Trbovlje. O predlogu omenjenih variant 
trase daljnovoda so poročali predstavniki Urada za prostorski 
razvoj (MOP), predstavnik investitorja (Elektro-Slovenija d.o.o.) 
in predstavnik izdelovalca lokacijskega načrta (ZUM Maribor). 
Obstajajo tri variante trase daljnovoda, druga in tretja sta 
nastali na podlagi pripomb nosilcev urejanja prostorov, lokalnih 
skupnosti, gospodarstva, interesnih združenj in organizirane 
javnosti. Glavni kriterij pri odločitvi Občine Moravče je bil vpliv 
trase na poseljeno območje, tako je Občinski svet sprejel sklep, 
da Občina Moravče soglaša s prvotno traso pod zaselkom 
Velika vas (varianta A), ne soglaša pa s traso pod zaselkom 
Dešen (varianta C). 
V nadaljevanju je sta Nevenka Zaviršek, direktorica občinske 
uprave, in Nuša Tavčar, zunanja izvajalka, predstavnica družbe 
Prešeren - Tavčar d.n.o., Občinskemu svetu predstavili predlog 
Odloka o ustanovitvi medobčinskega inšpektorata - organa 
skupne občinske uprave. Občina Moravče se je skupaj s 
sosednjimi občinami, Trzin, Komenda, Lukovica, Mengeš in 
Vodice, odločila ustanoviti organ skupne občinske uprave, ki bo 
opravljal naloge občinskega nadzorstva in redarstva. Inšpektor 
mora pri izvrševanju upravnih nalog ravnati po usmeritvah 
Župana in nalogah direktorja oziroma druge, s strani občinske 
uprave, pooblaščene osebe. 
Pri opravljanju inšpekcijskega nadzorstva ima občinski inšpektor 
pravico pregledovati objekte in naprave ter dokumentacijo, 
zaslišati stranke in priče v upravnem postopku, pridobiti 
podatke, s katerimi lahko ugotovijo istovetnost oseb. Občinski 
inšpektor ima med drugim pravico in dolžnost opozoriti kršitelja, 

voditi postopek zaradi prekrška, izreči globo ... 
Občinski redar nadzoruje izvajanje občinskih predpisov, ki 
se nanašajo na ustavljanje in parkiranje voz.il ter na terenu 
ugotavlja nepravilnosti, zlasti na področju varstva okolja, 
javnega reda, komunalne urejenosti in zunanjega videza občine. 
Med drugim ima pravico in dolžnost opozorili kršitelja, na vozilo 
namestili obvestilo o kršitvi, izreči globo na kraju samem itd. 
Občinski svet je sprejel predlog Odloka o ustanovitvi 
Medobčinskega inšpektorata - organa skupne občinske uprave 
in dal predlog odloka v 30 dnevno javno obravnavo. 
Občinski svet je sprejel tudi predlog Odloka o oskrbi s pitno 
vodo v Občini Moravče in predlog Odloka o odvajanju 
komunalne in padavinske odpadne vode v občini Moravče. 
O predlogu sta poročala predstavnika .IKP Prodnik. Namen 
obravnave in sprejema omenjenih odlokov je poenotenje 
odlokov občin, kjer je upravljavec javnih vodovodov in javne 
kanalizacije .IKP Prodnik, ter prilagoditev odlokov trenutno 
veljavni zakonodaji. 
Zataknilo se je pri obravnavi in sprejemu predloga Odloka o 
pokopališki in pogrebni dejavnosti ter urejanju pokopališč v 
Občini Moravče. Svetniki so imeli največ pripomb glede obstoja 
oziroma neobstoja Režijskega obrata Občine Moravče kot 
izvajalca nekaterih nalog iz. prej omenjenega odloka. Predloga 
niso sprejeli. 
V nadaljevanju seje je Občinski svet brez. večjih polemik sprejel 
Pravilnik o sofinanciranju humanitarnih programov v Občini 
Moravče in Pravilnik 0 sofinanciranju društvenih dejavnosti 
v Občini Moravče. Potrdili so tudi Poročilo o izvrševanju 
proračuna Občine Moravče za obdobje od I. I. 2005 do 30. 
6. 2005. 
Obravnava in sprejem Odloka o rebalansu proračuna Občine 
Moravče z.a leto 2005 (skrajšani postopek) je bil prestavljen. 
Seja se ho nadaljevala v četrtek, 16. II. 2005. 

KATARINA PETERC 

Sanacija dreves ¥ Sp, 
Javoršici 
V poletnih mesecih se je v lokalni TV informativni 
oddaji Občine Moravče poročalo o podrtem 
drevesu v Sp. Javoršici, ko je sredi belega 
dne padla na cesto velika bukev. Nad vodnim 
rezervoarjem, v tem zaselku, je izredno strmo 
pobočje, kjer velika drevesa stojijo na kamniti 
površini brez globokih korenin. Domačini so 
lokalno skupnost večkrat opozarjali na nevarnost 
padanja dreves, kar bi lahko povzročilo tudi pravo 
tragedijo. K sreči do tega ni prišlo in pred dnevi so 
strokovnjaki za tovrstna dela sanirali to območje 
in najbolj nevarna drevesa požagali. Daje šlo z.a 
zelo zahteven poseg dokazujejo izjave izvajalcev, 
ki so pohvalili naročnika, Občino Moravče, da 
se je odločila za naročilo strokovne ekipe, ki je 
z. ustrezno mehanizacijo problem sanirala. Po 
besedah enega izmed izvajalcev bi bito izredno 
nevarno poseganje na takšen nevaren teren brez. ustrezne 
opreme. Domačinom je odleglo, ker ne bodo več s tesnobnim 
občutkom vozili mimo rezervoarja. Prav tako pa je občina s 

tem naročilom le dokazala, da je v službi občanov in reševanja 
njihovih težav. 

MII AN KO K ALI 

http://voz.il


Kaj spada v zabojn ik z 
nap isom embalaža 

Za izvedbo ločenega zbiranja embalaži' SO v lokalnih skupnostih 
po celi Sloveniji organizirani ekološki otoki. Skupaj jih je kar 
7300. Sestavlja pa jih več zabojnikov skupaj, praviloma je eden 
za papir, drugi za steklo, tretji za embalažo in nekje še četrti za 
komunalne odpadke. V primerih, ko sta na ekološkem otoku dva 
Zabojnika, eden za kovinsko in drugi za plastično embalažo, se 
odvrže plastično in kovinsko embalažo ločeno. Na vsakem od 
zabojnikov je tudi nalepka s podrobnimi navodili. 
V zabojniku z. napisom embalaža se na ekoloških otokih skupaj 
zbira plastična in kovinska embalaža. 
V zabojnik za ločeno zbiranje embalaže SODIJO: 
• plastenke npr. sadnih sokov, pralnih sredstev 
• plastični kozarci in lončki, 
• plastične vrečke in folije npr. nakupovalne vrečke, folije, ki 

držijo več enot skupaj, folije od embalaže napolitank 
• embalaža za tekoča živila npr. embalaža mleka, sadnih sokov, 

$ L 
DRUŽBA /A RAVNANJI Z ODPADNO LMBALAŽO D O O 

jogurtov .... 
• pločevinke živil in 

pijač npr. embalaža 
piva, lune ... 

V zabojnik za ločeno 
zbiranje embalaže NE SODIJO: 
• plastična embalaža nevarnih snovi ali njihovi ostanki (mo

loma in druge vrste mineralnih olj. sredstva za zaščito rastlin 
- pesticidi, barve laki, redčila ipd.), 

• kosovni plastični predmeti (otroške igrače, polomljeni pla
stični stoli ipd.). 

V sistemu družbe za ravnanje z odpadno embalažo SLO PA K se 
vsebino ekoloških otokov presorlira glede na različne materiale. 
Nato se kovinska, steklena, kartonska, lesena in plastična 
embalaža predela. Z reciklažo odpadne embalaže pridobimo 
sekundarne surovine, ki se lahko spel vrnejo v proizvodnjo. Iz 
odpadne plastike tako nastanejo ohišja za svinčnike, vžigalnike, 
zabojčki ... Zaradi ločenega zbiranja in predelave odpadne 
embalaže se deponije odpadkov manj zapolnijo, kar tudi pomeni 
manjšo obremenitev za okolje. 

Občani naj poznajo EKO 
oznake 

izdelki, dani na trg evropske unije, morajo bili za zagotovitev 
skladnosti s predpisi ustrezno označeni. Ena od zahtev je tudi 
ekološko označevanje. Pripravili smo pregled zahtevanih 
ekoloških oznak s področja ravnanja z odpadno embalažo in 
odpadno električno in elektronsko opremo. 

ZNAK ZELENA PIKA 
Zelena pika, za podeljevanje uporabe ima 
v Sloveniji družba SLOPAK ekskluzivno 
pravico, je znak, ki označuje, da je embalaža 
izdelka vključena v sistem ravnanja z odpadno 
embalažo ter da se zbira, ponovno uporabi, reciklira ali drugače 
ustrezno predela. 
Zelena pika je najbolj razširjen ekološki znak v Evropi in se 
pojavlja na embalaži izdelkov. Znak zelena pika tudi pomeni, 
daje proizvajalec ali pridobitelj, uvoznik ali embaler vključen 
v sistem družbe SLOPAK za ravnanje z odpadno embalažo. 
Evropska in slovenska zakonodaja predpisujeta še en sistem 
označevanja embalaže, in sicer klasifikacijo embalažnih 
materialov. 
Pri ravnanju z odpadno embalažo se namreč v ekoloških 
otokih v zabojniku za embalažo ali plastiko zberejo različni 
embalažni elementi: pločevinke, polipropilenski, polietilenski, 
polietiienterejialaini, pol isti renski zabojčki, plastenke, vreče ... 
Po prevoza vsebine embalažnega ekološkega otoka, se materiali 
ročno sortirajo in se celo plastika ločuje na različne frakcije. 
Tehnološki postopki predelave so namreč različni za različne 
tipe plastike. 
Označevanje embalažnega materiala z. mednarodno 
razpoznavnimi oznakami, ki so na embalažnem elementu dobro 
vidne, zato precej olajša delo sistema za ravnanje z. odpadno 
embalažo. 

ZNAK MOHIUSOVA ZANKA 
Mobiusova zanka se uporablja za označevanje 
izdelkov ali embalaže, ki imajo na koncu 

življenjskega cikla določeno zbiranje in procese recikliranja. 
Vsak krak Mobiusove zanke namreč predstavlja del verige 
potrebne za uspešno recikliranje: zbiranje, predelavo v nov 
izdelek in nakup izdelka iz reciklata. 
Znak so razvili v Ameriki v začetku sedemdesetih let prejšnjega 
stoletja, na pobudo enega večjih proizvajalcev recikliranega 
papirja. Znak je uporabilo tudi ameriško 
Združenje plastične industrije, kije leta I9HH ^ ^ ^ k 
izdelalo identifikacijske kode za različne M ^m* 
plastične materiale. -m. r\ % 
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ZNAK KOŠEK 
Košek opozarja, daje embalažo potrebno 
odvreči na primerno mesto. Z vzpostavitvijo 
sistema za ravnanje z. odpadno embalažo 
je primerno mesto, da odvrž.emo odpadno 
embalažo, ekološki otok. 

Tudi električna in elektronska oprema 
mora biti od avgusta 2005 naprej ustrezno 
označena. Obvezno ločeno zbiranje izrabljene, pokvarjene in vse 
ostale odpadne električne in elektronske opreme simbolizira znak 
prečrtanega smetnjaka na kolesih. Ta pomeni, da izrabljenih 
električnih in elektronskih aparatov ne smemo odvreči v koš 
za komunalne odpadke, ampak jih moramo odnesti na zbirni 
center ali predati komunali ob pobiranju* 
kosovnih odpadkov. 
ZNAK ZA OZNAČEVANJE 
OBVEZNEGA LOČENEGA 
ZBIRANJA ODPADNE 
ELEKTRIČNE IN ELEKTRONSKE 
OPREME 

S -
DRUŽBA ZA RAVNANJI Z ODPADNO LMBALAZO D O O BARBARA TISLER 



Prvih pet let Centra za razvoj 
litija 
22. septembra 2005 je na gradu Bogenšperk praznoval 
prvih pet let delovanja Center za razvoj Litija. Na prireditev 
so bili povabljeni vsi, ki so v teh letih sodelovali s centrom. 
Skozi program so prikazali njihovo delo, srečale so se 
pohodniške, kolesarske in konjeniške poti. Podelili so 
priznanja s področja turizma. Gostinci so poskrbeli za 
svoje predstavitve in prisotne pogostili s svojimi dobrotami. 
Župan občine Litija, Mirko Kaplja je povedal, da pred 
petimi leti ob ustanovitvi centra ni bilo lahko, da so bili 
mnogi skeptični in se spraševali kaj je tega treba ? Pa 
vendar se je izkazalo, da so imeli prav. Ostali župani, 
med njimi tudi Martin Rebolj, so z.a lokalno televizijo 
poudarili, da bodo tudi v bodoče podpirali center in razvoj 
turizma in podjetništva na svojem območju. Direktorica, 
Saša Gradišek, je povedala, da se bodo tudi v prihodnje 
prizadevali z.a pridobivanje nepovratnih sredstev (za 
prihodnje leto imajo že odobrena znatna sredstva) za razvoj 
turizma in podjetništva. 
V družabnem delu so snovali nove načrte za prihodnost in 
si zaželeli srečanja ob naslednji obletnici. 

BRANKA B17JAN 

»Trkamo na vrata dediščine« 
Center za razvoj Litija je v petek 7.10.2005 organizirala 
strokovno ekskurzijo »Po poteh Dolenjske in Bele krajine«. 
Povabljeni so bili snovalci nove poti z. naslovom »Trkamo 
na vrata dediščine«, nosilec projekta je Občina Moravče, 
v njem pa sodeluje trinajst občin. 
Žal se brezplačne ekskurzije ni udeležil župan Martin 
Rebolj, ki vedno govori, kako podpira razvoj turizma. 
Na ekskurzijo ni poslal niti lokalnega koordinatorja niti 
predsednika odbora z.a turizem. 

Na poti so si ogledali grad Žužemberk v obnovi, Žalostno 
goro nad Mokronogom, Etnološki park Zagraški log, kije 
podoben »Učni poti ob Rači«. Od vodnika so izvedeli, da 
so za urejanje parka in prestavitev stare domačije dobili 
sredstva iz evropskih skladov. Vse tO kaže, daje do sredstev 
možno priti, samo prava volja pri odgovornih mora biti. 
Pot je sledila do Samostana Pleterje, kjer so si ogledali 
intervizijo o delu in življenju v samostanu. V neposredni 
bližini pa še muzej na prostem. Pot so sklenili na turistični 
kmetiji Colarič nad Kostanjevico na Krki, kjer je goste 
postregla in jim razložila zanimivosti kraja in cvička prva 
cvičkova princesa. 

BRANKA B1ZIAN 

Uporniki z razlogom na pohodu 
Zveza veteranov vojne za Slovenijo - Območno združenje Domžale 
je v nedeljo, 16. oktobra 2005 organiziralo 13. pohod po poteh vojne 
Z.a Slovenijo. 

m 

Zbrali so se pred Občino Lukovica, kje rje zbrane pozdravil predsednik 
OZVVS, Dominik Grmek. Župan občine Lukovica, Matej Kotnik, je 
v svojem nagovoru poudaril, da je potrebno tudi novejšo zgodovino 
slovenskega naroda ohranjati in jo prenašati na mladi rod. Veterani so 
bili posebej veseli, da jih je pozdravila in pospremila na pot evropska 
poslanka Ljudmila Novak. Povedala je, da je ponosna na veterane, ki 
so odločilno pripomogli k osamosvojitvi Slovenije in se jim je še enkrat 
zahvalila. Pravi, daje tudi sama promolorka Slovenije v Bruslju in da 
ima ravno zdaj na obisku nemško poslanko, s katero si bosta ogledali 
Slovenijo od Primorja do Prekmurja. Vsem je zaž.elela srečno pot. 
Veterani so se napotili na sedemnajst kilometrov dolgo pot skozi 
naselja Lukovica, Brdo pri Lukovici, pomnik osamosvojitveni vojni 
Lokvanj pred Malo Laško, Velika Lasna, Vranja Peč, Sp. Palovče, 
Trebelno in Kolovec. Po vseh teh krajih so bile med vojno postojanke, 
učni center, skladišča in drugo. Tudi tokrat so jih domačini pogostili 
in z. njimi pokramljali od dogodkih izpred petnajstih let. Po prehojeni 
poti je vse čakala topla malica. Zž.cljo, da se prihodnje leto ponovno 
srečajo so se polni novih vtisov poslovili. 

BRANKA BTZJAN 

Komemoracija na trgu v Moravčah 
Dan mrtvih smo v spomin na padle borce NOB in padle v vojni 
za Slovenijo počastili tudi v Moravčah na Trgu svobode, kjer je v 
nedeljo, 30. oktobra 2005, ob 9. uri potekala komemoracija. Na njej 
se je zbrala precejšnja množica starejših in mlajših občanov, ki so 
želeli počastiti spomin 
na padle. 
Na spominski sloves
nosti je spregovoril 
župan, Martin Rebolj. 
Dejal je, da je dan 
mrtvih, čas, ko še po
sebej premišljujemo 
o ljudeh, ki jih ni več 
med nami, je pa tudi 
čas, ko se zavemo, 
da drug drugemu ne 
pomagamo dovolj, da bi bilo življenje tu in zdaj lažje ter boljše. Z 
eno minutnim molkom so zbrani počastili spomin na žrtve NOB in 
vojne z.a Slovenijo. 
V kulturnem programu so nastopili Godba Moravče, otroci Osnovne 
šole Jurija Vege Moravče in Upokojenski pevski zbor s partizanskimi 
pesmimi. 

VOJKA REBOLJ, članica programskega sveta 



V e t e r a n i v o j n e 
z a S l o v e n i j o 

končno d o b i v a m o 
e n a k o p r a v n o m e s t o v 

družbi 
V preteklosti smo zaman pričakovali kakršne 
koli s p r e m e m b e na našem področ ju de la . 
Trudili smo se po najboljših močeh. Upali , da 
bodo obl jube postale stvarnost. Zaman. Pa 
vendar smo dočakal i dan, ko smo veteranske 
organizaci je postale enakopravne. Z rebalan
som proračuna Republike Slovenije za leto 
2 0 0 5 sta prvič v zgodovini naše organizaci je 
in slovenske države postali največji veteranski 
organizacij i primerl j ivi . Primerlj ivi sta že nekaj 
let po številu članstva, zdaj pa sta postali pri
merlj ivi tudi po višini odobrenih proračunskih 
sredstev. Hvala vsem, predvsem pa Vladi RS 
in našemu resornemu ministrstvu, da sta tudi 
s t e m dejanjem potrdi la vsem znano dejstvo, 
da smo vendar le samosto jno in suvereno 
Sloveni jo ustvari l i v osamosvo j i t ven i vojn i 
VETERANI VOJNE ZA SLOVENIJO. 

Pa vendar to še ni vse, kar je stori la vlada 
predsedn ika J a n e z a J a n š e v prv ih mese
cih svojega dela za Zvezo veteranov vojne 
za Slovenijo. V par lamentarn i procedur i so 
končno tud i s p r e m e m b e Zakona o vo jn ih 
veteranih. Tiste spremembe, za katere smo 
se nekaj pretekl ih let zelo t rudi l i , pa nismo 
našli razumevanja. In zdaj je drugače. Zveza 
veteranov vojne za Slovenijo je v po lnem so
delovanju z Min is t rs tvom za delo in socialne 
zadeve uspešna. Naš predlog je skoraj v celoti 
sprejet. Tako bodo postali veterani, vsi ki so 
sodelovali v osamosvoj i tveni vojni , t isti vojni , 
ki je državo Slovenijo umest i la na zemljevid 
držav sveta. 

Naše o b m o č n o združenje je v letošnjem letu 
uspešno izvedlo tud i postavitev pomnika v 
parku v Moravčah. V septembru sta v delega
ciji Z W S , ki je obiskala Madžarsko sodelovala 
tudi Miha Žavbi in Vito Cerar. Obisk je bil je 
zelo uspešen. Veterani smo doživeli zelo veliko 
pozornost s strani Madžarskih veteranov in 
tudi same Madžarske države. 

V oktobru smo imeli tud i strelsko tekmovanje 
na katerem je osvojil 1. mesto Zdravko Bratun, 
2. mesto Franc Levičnik in 3. mesto Franci 
Levičnik. V letošjem letu je se je zelo okrepi lo 
sodelovanje med veterani in našo občinsko 
borčevsko organizaci jo. 

Vabimo vse udeležence osamosvoj i tvene voj
ne, da se nam pridružite, kajti čas in prostor 
postaja naklonjen našim dejanjem. 

OZVVS MORAVČE 

Veterani vojne za Slovenijo (1991-2005) 
- štirinajst let zmagovalci in samostojni 

Nedelja 23. oktobru, v znamenju starejših 
V Pečan je bila letošnja predzadnja oktobrska nedelja posvečena starejšim, 
bolnim in invalidnim sokrajanom. 
Krajevni odbor Rdečega križa Peče je tudi letos pripravil srečanje, tokrat 
Že 22. po vrsti. Članice odbora so se na tO ž.e dlje časa skrbno pripravljale, 
skupaj z njimi pa tudi vsi tisti, ki pri organizaciji pomagajo. Gasilci odstopijo 
dvorano v gasilskem domu, člani gledališke skupine Kulturnega in športnega 
društva Peče pa pripravijo kratko igro. 
Druženje seje tokrat pričelo ob pol devetih z. mašo, ki jo je prav starejšim 
in bolnim namenil pomočnik domačega župnika, odličen pridigar, misijonar 
g. Anton Pust. Poudaril je predvsem pomembnost sožitja med starejšimi in 
mladimi. 
Po sv. maši se je pri
reditev nadaljevala v 
gasilskem domu. Pred
stavnica KO RK je po
zdravila vse prisotne, 
nato pa se je pričela 
igra. Kot je ž.e tradici
ja, gledališka skupina 
na teh vsakoletnih sre
čanjih obudi katerega 
od starih običajev, na 
kar se navezujejo ostali dogodki. Tokrat so predstavili žganjekuho, z vsem 
potrebnim orodjem in delom ter vsem, kar spada zraven. Ob pokušanju 
Žganja pa se hitro razvijejo strasti in kmalu se je vnel prepir, čigavo je 
češpljevo drevo, ki rodi slastne češpljc za še odličnejšo slivovko. Razplet je 
bil? Noja, starejši so tudi takšne dogodke večkrat doživeli. 
Igralci so bili tudi tokrat spretni ob postavitvi scene in z. rabo originalnih 
rekvizitov, predvsem pa so spet odlično uporabili značilno peško govorico, 
požjahinjeno z. mnogimi, za ta kraj značilnimi, pregovori in besednimi 
zvezami. Za to zaslužijo vso pohvalo. 
Ob igri seje marsikdo do solz. nasmejal. 
Nato pa je sledil pozdrav župana, ki je pohvalil delo organizatorjev in 
zaželel starejšim veliko lepih trenutkov kljub tegobam, kijih prinašajo leta 
in bolezen. 
Starejši so bili tudi tokrat pogoščeni s toplim obrokom, pijačo, pecivom, 
kavo in sadjem. 
V veselem vzdušju in ob zvokih harmonike so se pomenkovali še dolgo in v 
opoldanskem času odhajali veseli na svoje domove. 
To je bil še en uspel in odmeven dogodek, ki so ga pripravile članice KO 
RK iz. Peč, vsekakor pa ne edini. 
Z voščilnicami se spomnijo vsakega starejšega krajana ob rojstnem dnevu 
ter novem letu. Za najvišje okrogle jubileje pa slavljence tudi obiščejo in 
simbolično obdarijo. V času okoli božiča pa vse starejše ter bolne in invalide 
razveselijo z. obiskom in darilom. Vključujejo se tudi v vse širše akcije, ki 
jih organizira Rdeči križ. Slovenije, hkrati pa budno spremljajo in skrbijo za 
pomoč socialno šibkih v domači krajevni skupnosti. Vsako leto odbornice 
tudi pridobivajo nove člane in poberejo simbolično članarino. 
Posebej velja omeniti tudi krvodajalske akcije, ki se je vsako leto tik po 
novem letu z. območja KO RK Peče udeleži okrog 15 krvodajalcev. Poleti 
pa je navadno ta akcija organizirana še enkrat. Marsikoga pa z Zavoda 
za transfuzijo pokličejo tudi izven organiziranih akcij, saj so potrebe po 
življenjski tekočini vsak dan večje. Neskromen je podatek, daje bilo letos 
med priznanji krvodajalcem podeljeno tudi priznanje Vojku Lavrincu, kije 
kri daroval že več kol petdesetkrat. 
Krajevna organizacija Rdečega križa Peče torej še zdaleč ni nepomembna, 
saj s svojimi aktivnostmi in delom vrši svoje temeljno poslanstvo: »Pomagati 
sočloveku v stiski«. In kot pravijo članice, je to delo zelo lepo in za 
marsikatero pravo zdravilo za dušo. Saj ne, da bi reševale hujše probleme, ki 
jih pri nas - hvala Bogu - ni, dovolj je ž.e, da nekomu samo polepšaš dan. 

JELKA LALIČ,foto: Tone Slenko 



Srečanje z društvi 
podeželskih žena 
1.10.2005 sem se po pooblastilu župana udeležil 
srečanja z društvi podeželskih žena, deklet in 
kmetic občin Litija, Šmartno in Moravče. 
Zbrali smo se ob 9. uri pred gasilskim domom 
v Gabrovki. Najprej so nas žene povabile na 
jutranjo kavico in pecivo. Ko smo se vsi zbrali, 
smo šli na ogled starih predmetov in kmetijskega 
orodja na domačijo g. Rada Ferlana. Tu smo 
videli veliko kmečkega orodja, kapelico, 
starinsko pohištvo ter ostale predmete, ki jih je 
g. Rado prinesel s svojih potovanj po svetu. Ta 
dan je bila tudi trgatev pri g. Radu, poskusili 
smo tudi vino iz njegovega vinograda. 
Nato nas je pot popeljala na ogled energetskih 
točk in predstavitev bioenergije, ki nam jo je 
predstavil g. Anton Slaparj. Tam smo si pod 
vodstvom g. Antona ogledali njegovo kapelico 
ter se ustavili na posameznih energetskih točkah, 
ki zdravilno delujejo na določene dele telesa. 
Po končanem ogledu smo se odpeljali na kmetijo 
Obolar, kjer so nas najprej postregli z. domačim 
kosilom. Po kosilu smo imeli predavanje ter 
razgovor na temo uvajanja novih možnosti in 
dopolnilnih dejavnostih t.i. terapevtskih kmetij 
pod vodstvom prof. ge. Katje Vendal. Le-ta nas je 
seznanila z možnostjo dodatnega dela in zaslužka 
na kmetijah. Ob vedno bolj težkih pogojih ter 
ekonomskih težavah, ki se pojavljajo na kmetijah, 
nas je seznanila z novimi možnostmi, ki so v 
skandinavskih deželah že uveljavljene. Seznanila 
nas je z. možnostmi izvajanja rehabilitacije oseb z. 
motnjami v razvoju. Na le osebe bi zelo pozitivno 
vplivalo določeno nezahtevno delo, pomoč pri 
delih ter druženje z. domačimi živalmi. To so že 
znane terapevtske izkušnje iz. drugih držav, ki 
pozitivno vplivajo na te osebe. Ta dejavnost hi 
morala biti primerno stimulirana, Pojavila pa so 
bila tudi mnenja, da država ne bi smela postaviti 
zelo visokih administrativnih standardov in ovir, 
s katerimi bi že vnaprej onemogočili to dodatno 
dejavnost na kmetijah. 
Kot naslednjo nam je ga. Katja predstavila tudi 
možnost skrbi za starostnike. Ob pomanjkanju 
domov za starejše in tudi želje mnogih starostnikov, 
da svojo jesen življenja preživijo v mirnem okolju 
narave, ki je bolj prijazno do njih kot bivanje v 
domovih za starostnike, bi bila to tudi ena od 
možnosti dodatnega zaslužka na kmetijah. 
Strinjali pa smo se, da je za to delo potrebno 
posebno veselje do takega dela ter velika mera 
ljubezni in spoštovanja do starejših. 
Po končanem predavanju in izmenjavi mnenj 
pa je sledil kulturni zaključek ob domačih 
dobrotah društva podeželskih žena Gabrovka 
ter igranju harmonikarja Nejca in citrarke 
Helene. Ob koncu smo se po dnevu prijetnih 
doživetij zahvalili gostiteljicam in se odpravili 
proti domu. 

STANE RAVNIKAR 

Z vseslovenski shod kmetov 
V nedeljo, 2. oktobra 2005 je bil na Ponikvi 2. vseslovenski shod kmetov s 
slovesno mašo v čast zavetnika kmetov, kmetijstva in kmetijskega slovstva, 
blaženega Antona Martina Slomška. 
Organizatorji so k 
sodelovanju povabili 
Rokodelce moravške 
d o line. Član i c a 
društva fvica Zupančič 
je imela uvodni 
pozdrav pri maši, 
kjer je poudarila: »V 
današnjem času je vse 
preveč nestrpnosti, 
hitenja, preprosto ni 
časa za sočloveka. 
Vse preveč je krivic in obtožb med ljudmi, vse premalo je potrpežljivosti, ki 
nam je potrebno prav tako kot vsakdanji kruh.« Mašo je oh somaševanju z. 
domačim župnikom in dekanom vodil bisernomašnik mariborski škof Jožef 
Smej. V svojem nagovoru je poudaril pomen kmeta - poljedelca, ki ga ceni tudi 
izročilo Svetega pisma. Tudi sam je kmečki sin in je ponosen na to. 
Darove so prinesli iz. raznih krajev Slovenije. Pri maši je prepeval Mešani 
cerkveni pevski zbor Peter Pavel Glavar iz. Komende. 
Po slovesni maši je 
bila ob 15. uri na 
Slomu ob Slomškovi 
rojstni hiši slavnostna 
akademija. Pozdravni 
govor je imel župan 
občine Šentjur, v 
imenu organizatorja 
Kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije 
pa njen predsednik 
Peter Vrisk. V imeni 
slovenski kmetic je namesto Mihaele lj)gar shod pozdravila Ivica Zupančič, 
podeželsko mladino je zastopal Matevž Glavan. Osrednji del je bil namenjen 
etnološki temi »Petje ob kmečkem delu«, ki gaje predstavila Dušica Kunaver 
in prisotne spontano vzpodbudila k petju teh pesmi. 
Za lačne želodce so poskrbeli domači gasilci, za boljše razpoloženje pa 
ansambel »Mladi upi«. Z željo, da se prihodnje leto vidijo na 3. vseslovenskem 
shodu kmetov, so se razšli. 

BRANKA BIZJAN 

Pečani romali k Slomšku 
V soboto, 8. oktobra 2005, je avtobus 
popeljal peške romarje v Slomškove 
kraje, in sicer v Ponikvo, kjer stoji 
Slomškova rojstna hiša ter v Maribor 
s stolnico, kjer je Anton Martin 
Slomšek pokopan. 
Čeprav je o tem slovenskem škofu 
zadnje čase slišati zelo veliko, nam je 
to romanje Slomška pokazalo v novi 
luči, in sicer kot velikega moža, ki se 
skuša približati vsakemu, še tako preprostemu človeku, in kol Slovenca, ki mu 
ni bilo vseeno za vero, domovino, slovenski narod, materin jezik ter za vzgojo 
mladine. 
Vsekakor bi ga bilo vredno posnemati, ne glede na to, da zdaj živimo v 
popolnoma drugem času. 

J. L., joto: Tone Stenko 



Oktober - mesec požarne varnost/ Dan odprtih vrat 
Kot vsako leto smo tudi letos v Prostovoljnem gasilskem društvu 
Moravče izvajali aktivnosti v smislu zagotavljanja večje požarne 
varnosti na področju operative in preventive. 
Pet naših članov se je udeležilo usposabljanja z gasilsko avto 
lestvijo, kije stacionirana v Centru požarne varnosti v Domžalah. 
Usposabljanje za strojnike avlo lestve je trajalo en dan pod 
vodstvom nemškega inštruktorja. Za dodatno usposabljanje in 
ohranjanje pridobljenega znanja pa bodo morali gasilci sami še 
naprej periodično vaditi z. omenjeno lestvijo, da bodo v primeru 
potrebe lahko upravljali z. njo. 
Opravili smo pregled hidrantov in nekaterih vaških trojk, to je 
osnovna gasilska oprema, kije namenjena za prvo posredovanje 
občanov v primeru požara. 
izvedli smo društveno vajo v Negastrnu pri g. Koviču v 
sodelovanju z PGD Krošnja in vaško trojko. Namen je bil 
preveriti delovanje sredstva alarmiranja, sredstva veze, ostale 
gasilske opreme ter usposobljenost gasilcev in občanov, ki so 
izvedli začetno gašenje z lastno gasilsko opremo. Istočasno pa 
se je preveril tudi nov sistem hidrantnega omrežja. Da so vse 
Stvari organizacijsko potekale po načrtu je poskrbel g. Jože 
Miklič. Izvedli smo vajo in obisk na domu našega operativnega 
člana, ki je praznoval abrahama. 
Člani PGD Moravče bomo tudi v prihodnje skušali zagotavljali 
čim boljšo pripravljenost posredovanja v primeru nesreč. 

MIIAN PETERC, za PGD Moravče, joto: Povirk, Znidar 

Gasilsko tekmovanje v Moravčah 
V soboto, 15. 10. 2005, je potekalo v Moravčah že pelo gasilsko 
tekmovanje za pokal Staša Lebarja. Organizator, Prostovoljno 
gasilsko društvo Moravče, je tudi letos lahko zadovoljno z. 
udeležbo in izvedbo omenjenega tekmovanja. 
Tekmovanja so se udeležile štiri ž.enske in dvanajst moških 
desetin iz. domače gasilske zveze in gasilska društva iz Gatine, 
Studenca, Vač ter Begunj. 
Glede na pretekla leta se je nivo tekmovanja bistveno dvignil, 
tudi na račun sodniškega zbora, ki je bil letos sestavljen iz 
pretežno gostujočih izkušenih sodnikov. 
V ženski kategoriji so prvo mesto osvojile gasilke iz. Begunj, 
odlično drugo mesto so osvojile gasilke iz. Krašc, sledile pa 
so jim Studenčanke in Moravčanke. V moški konkurenci pa so 
slavili gasilci G/Uina II. 
lA'tos je še posebej prišla do izraza močno iztrošena gasilska 
oprema vključno z. črpalkami, ki pa imajo ž.e tudi zavidljivo 
starost. Nevšečnosti z. opremo pa niso mogle pokvariti odličnega 

PGD Krašce je v oktobru, mesecu požarne varnosti priredilo 
Dan odprtih vrat, kjer so gasilci prikazali in seznanili sovaščanc 
Z načinom dela in opremo, s katero lahko interveniramo v 
primeru naravnih nesreč. 

Gasilci so nam pokazali, kako se rokuje z. gasilsko opremo, kako 
se drži ročntk z. S bari pritiska, kako se uporablja ročni gasilniki 
in prikazali, kako se gasi s prahom, vodo in C02. Obiskovalci 
so si lahko Ogledali tudi spust z. višine s pomočjo vrvne tehnike, 
spoznali so, kako se uporablja dihalni aparat in namesti maska. 
Lahko so to tudi sami poskusili s pomočjo gasilca in se seznanili, 
kako naj ravnajo v primeru, če bi bilo potrebno. 
Za mladino je bila pa najbolj zanimiva vožnje z. gasilskim 
avtomobilom in projekcija slik z. gasilskega sejma in filmov z. 
gasilskimi nesrečami. 
Klub temu da ima PGD Krašce velik okoliš, bi lahko sovaščani 
dan odprtih vrat obiskali v malo večjem številu in spoznali, 
kako si lahko pomagamo sami, še preden preidejo gasilci na 
pomoč. 

URŠKA VOZEL 

vzdušja, za katerega sta skrbela tandem Slapar, Prclovšck. 
Razveselila nas je tudi navzočnost gostov, s čemer so izkazali 
svojo naklonjenost in razumevanje za gasilsko dejavnost. 
V imenu 
gasilskega 
društva se 
zahvaljujem 
za pomoč in 
sodelovanje 
tekmovalnemu 
odboru, 
sodniškemu 
zboru in vsem. 
ki so kakor 
koli pomagali 
pri izvedbi 
prireditve. 

MIIAN 
PETERC, 

za PGD 
Moravče, joto.' 
Franc Znidar. 

Katarina 
Petere 



Osmi m lad insk i kv iz Gasi lske zveze Moravče 
Mladinska komisija pri gasilski zvezi Moravče, je 7. oktobra 
organizirala prijetno družabno srečanje z.a vse mlade člane 
gasilce in seveda tudi ostale. To je bil gasilsko - mladinski kviz., 
osmi po vrsti, so letos pripravili Vrhpoljski gasilci v svojem lepo 
urejenem gasilskem domu. V letošnjem letuje bilo na nivoju G Z 
Slovenije pri Mladinskem svetu sprejetih kar nekaj sprememb 
glede izvajanja kvizpv in ostalih mladinskih dejavnosti, ki se 
odvijajo po gasilskih društvih. To smo pri organizaciji kviz.a 
morali upoštevati, saj so kvizi posameznih GZ tudi izbirni z.a 
Regijske in nato še za Državni kviz. 
Mladina je tekmovala s področij Požarne preventive, Gasilske 
abecede in splošnih znanj o gasilstvu. Pri praktičnem delu 
pa so se pomerili v izdelavi vozlov in spoznavanju gasilskega 
orodja. Seveda pa, kot je za gasilca še kako pomembno, je bil 
Z.a tO strogo odmerjen čas. Na osnovi pravilnosti in čim krajšega 
porabljenega časa so ekipe dosegale točke. 

Uspeh mM/h gasilk iz Pee 

Pionirke PGD Peče so se na regijskem tekmovanju z.a memorial 
Matevža Haceta uvrstile na odlično 2. mesto. S tem so si 
zagotovile uvrstitev na državno tekmovanje. Čestitamo in jim 
želimo veliko tekmovalne sreče tudi na državni ravni. 

./. L. joto: Tone Stenko 

Da pa le ni bilo tako monotono, vse po gasilsko, smo temu 
primerno ta kviz. tudi popestrili kot mladinsko srečanje. Učenci 
Vrhpoljske podružnične osnovne šole so pod mentorstvom 
prof. Fani Pačnik uprizorili prijeten gasilski skeč. To je bila 
kratka, a lahko bi rekli življenjsko - poučna gasilska igrica, ki 
je navdušila vse prisotne in bila deležna aplavza. 
Peter Merela iz. Sp. Javorščice, ki je tudi tekmoval za ekipo 
PGD Vrhpolje, je pokazal, da zna še kaj drugega, in zaigral 
na harmoniko. 
Za sproščen in uspešen kviz na začetku in potem na koncu, ko 
so sodniki usklajevali dosežene točke za izračun rezultatov, je 
Peter potegnil kar nekaj "prijetnih domačih viž" 
Iz. povsem objektivnih in tudi upravičenih razlogov, pa sem 
vodenje kviz.a zaupal osmošolki, ki je še lansko leto tekmovala 
za ekipo PGD Krašce. Karmen Arnuš, se je tokrat pomerila v 
vlogi voditeljice. Dobro ji je šlo. Med njenimi vrstniki je bilo 
opaziti posebno navdušenje ... in prav je tako. 
Na kvizu so sodelovala vsa društva iz. GZ Moravče in dosegla 
naslednje uvrstitve. 

mesto točke tekmovalci PGD mentor 

1 97 Matevž. Povirk, Klara 
Štefan, Tjaša Jaklin 

Mo
ravče 

Janez. 
Povirk 

2 90 Neje ¡Mvrinc, Katarina 
Stenko, Sara Barlič 

Peče Tone 
Stenko 

3 69 Peter Merela, Simon 
Cerar, Peter Burja 

Vrhpo-
Ve 

Janez. 
Klopčič 

4/5 66 Jure Dežman, Vita 
Merela, Lili Avbelj 

Velika 
Vas 

Igor 
Kokalj 

4/5 66 Neje Mihelčič, Dejan 
Mijovič, Anita Tfrnčič 

Krašce Igor 
Birk 

Dobili smo torej zmagovalce. Ekipa PGD Moravče je obdržala 
prehodni pokal, in se je skupaj z. drugouvrščeno ekipo PGD Peče 
uvrstila na Regijski kviz, kije bil 21. oktobra, v Moravčah. Vsem 
udeležencem je predsednik mladinske komisije, Jože Klopčič, 
podelil medalje in simbolično darilce, ki gaje podarila trgovina 
z gasilsko opremo "Gamut " Ljubljana d.o.o. Predsednik G Z 
Moravče, Ivan Vidic, pa je vsem ekipam izrekel pohvalo z.a 
sodelovanje in jim podelil pisna priznanja. 

V imenu Mladinske komisije se vsem ekipam zahvaljujem za 
udeležbo in jim dajem vzpodbudo za nadaljno sodelovanje. 
Nas vide nje prihodnje leto - Na pomoč -

JOŽE KLOPČIČ, predsednik M K pri GZ Moravče 



Gasi lska mlad ina regi je Ljubl jana III v Moravčah 
na 4. reg i j skem kv izu 2 1 . ok tob ra 2005 

Naša lepa Slovenija ima kar nekaj značilnosti, ki jih morda 
drugje ni toliko. Predvsem na našem podeželju je z.a manjše kraje 
značilno, da nam trg oziroma center dajejo cerkve, gasilski domovi 
in morda še trgovine Za ohranjanje te značilnosti ali acvloktonosti 
pa skrbimo tudi gasilci, s tem da vključujemo mladino v naše 
vrste. Osredniji slovenski tednik Nedeljski dnevnik je zapisal 
"Slovensko je biti gasilec" in kot gasilci si še mi dovolimo 
zapisati, da naj tak ostane, in da bi bila tudi to iskrica, ki bi nas 
Slovence povezovala. 
Seveda pa naša osnovna humano - prostovoljna dejavnost ostaja v 
ospredju in sicer " Pomagati sočloveku v stiski oh elementarnih ali 
drugih nesrečah. " Da pa bodo mladi enkrat sposobni to izvajali, 
jih je potrebno izobraževati in jim dati motiv za to nesebično in 
prostovoljno delo. Srečanja kot so kviz.i, mladinska tekmovanja in 
DMG-ji zagotovo pripomorejo k temu. Zato lahko rečemo, da si 
M K pri CZ Moravče šteje v posebno čast, da nam je bila zaupana 
organizacija 4. regijskega kviza. 
Med povabljenimi gosti je bil tudi župan, g. Martin Rebolj, 
podpredsednik GZ Slovenije, g. Jože Berlec, in predsednica 
mladinskega sveta GZ Slovenije, ga. Ivanka I stenic - Horvat. 
Na panoju so se odvijali diapozitivi oziroma utrinki iz naše občine 
in video predstavitev GZ Moravče. Učenci OŠ Jurija Vega iz 
Moravč in iz. podružnične šole Vrhpolje so bili vseskozi vključeni 
v dogajanje na odru tako, da so zabavali nastopajoče ekipe in 
ostale obiskovalce. 
Začeli smo z. harmoniko. Martina in Kristina sta navdušili z. igranjem 
in poskrbeli za razpoloženje. Sledile so izvrstne deklamacije in 
prijetno poučen kratek gasilski skeč. Tudi zvoki, ki jih je iz. violine 
izvabila Patricija, so bili enkratni za naše uho. 
Zbor enajstih učenk je zapel pesem In mi smo lačni. Po tej pesmi 
paje povezovalka programa povabila vse ekipe, mentorje, sodnike 
in ostale nastopajoče, naj se v avli kulturnega doma odžejajo s 
pijačo in si postrežejo z. sendvičem in piškoti. 
Kviz. se je odvijal na odru kulturnega doma in v dvorani. Teoretični 
del, je je vključeval vprašanja v pisni obliki iz. požarne preventive, 
gasilsko abecedo, zgodovino gasilstva in igro Drži - Ne drži. Vse 
se je odvijalo istočasno. Praktični del. to je vezanje vozlov in 
spoznavanje orodja, paje bilo v gasilnem domu, in sicer posebej 
za mlajše in posebej z.a starejše pionirje. 
Sodelovalo je 22 ekip, ki so predhodno zmagale na kviz.i h v svojih 
GZ in so se tako uvrstile na regijski kviz. Regija Ljubljana lil 
vključuje vsa gasilska društva iz GZ, oziroma občine: Domžale, 
Kamnik, Komenda, Mengeš, Litija, Šmartno pri Litiji, Lukovica 
in Moravče. 
Našo GZsta vzorno zastopali ekipi Moravče in Peče, ki sla dosegli 
solidno 9. mesto. Ekipa Moravče je v odlični formi, dosegla pa je 
morda malce nehvaležno i. mesto, enako kot v lanskem letu in je 
tudi tokrat za las ušla sodelovanju na državnem kvizu. 
Pri mlajših pionirjih je prvo mesto dosegla ekipa PGD Sava - GZ 
Litija, drugo ekipa Ihan - GZ Domžale, pri starejših pionirjih pa 
je prvo mesto osvojila ekipa PGD Domžale - GZ Domžale, drugo 
PGD Dole - GZ Šmartno pri Litiji 
Te ekipe se bodo udeležile državnega kviza, ki bo v soboto, 26. 
novembra, v Turnišču v Prekmurju. 
Vodenje kviza je uspešno izvedla predsednica za članice pri 
GZ Moravče, Marija Gotar, ki je bila obenem tudi mentorica 
nastopajočih v kulturnem programu. Pripravljen je bil res pester 
kulturni program, kar so gostje pohvalili, saj so menili, da je 
takšno sodelovanje med organizatorjem gasilsko mladino in 

ostalimi v Moravčah na ustreznem nivoju. 
Predsednik MK pri regiji Ljubljana lil, Florijan Zabret, in 
predsednik GZ M orače, Ivan Vidic, sla ob koncu podelila vsem 
nastopajočim ekipam pisna priznanja, prvim Irem ekipam pa 
pokale in medalje. 
Na govorniški oder je bil povabljen tudi župan g. Martin Rebolj. 
Povedal je svoje vtise s tekmovanja, pohvalil je prizadevanja vseh. 
Z.a uspešno izvedeno srečanje. Čestital je tudi vsem nastopajočim 
ekipam, še posebej šestim članom naših dveh ekip. Poudaril 
pomen gasilstva kot enega pomembnih dejavnikov pri zaščiti in 
požarni varnosti vseh občanov. 
Vimenu mladinske komisije GZ Moravče še enkrat javno čestitam 
vsem sodelujočim ekipam. 
Našim mladim članom iz. PGD Moravče, Matevža, Klari in Tjaši, 
ter iz. PGD Peče, Nejcu, Katarini in Sari, pa želim, da bi še naprej 
tako vneto sodelovali in bili vzor svojim vrstnikom. 
Prav tako se v imenu MK pri GZ Moravče zahvaljujem občini 
oziroma županu, g. Martinu Rebolju, za izkazano pozornost ter za 
podarjeno propagandno gradivo Moravske doline. Zahvaljujem 
se tudi referentu za kulturo, g. Milanu Kokalju, za pomoč pri 
pripravi kviza v kulturnem domu. 

JOŽE KLOPČIČ, predsednik MK pri GZ Moravče 

Vtisi najboljših mladih gasilcev iz Moravč: 
Letošnje leto je ponovno potekal gasilski kviz. Odvijal se je že 8. leto zapored in 

sicer 7.10.2005 na Vrhpoljah. Sodelovalo je 5 ekip iz gasilske zveze Moravče: 

ekipe iz Peč, Vrhpolj, Krašc, Velike vasi in Moravč. Pokazali smo spretnost pri 

delanju vozlov na čas, poznavanje gasilskega orodja ter veliko teoretičnega 

znanja. Vse ekipe smo pokazale veliko gasilske vneme. Rezultati pa so sledeči: 

najbolje se je odrezala ekipa iz Moravč, sledi ekipa iz Peč, ki je dosegla 2 mesto. 

Prvi dve ekipi (Moravče: Matevž, Tjaša in Klara; Peče: Katarina, Sara in Nejc) 

sta se uvrstili na regijsko tekmovanje, ki je potekalo v Moravčah, 21.10.2005. 

Na tem tekmovanju smo morali poleg prejšnjega pokazati tudi kar nekaj novega 

znanja, ki smo si ga nabrali na napornih pripravah na tekmovanje. Vedeti smo 

morali nekaj o gasilski zgodovini ter napenjali smo naše sive celice pri Malih 

sivih celicah, da bi prepoznali dele človeškega telesa in različne poklice. Kljub 

veliki konkurenci 13. ekip sta se naši dve ekipi dobro uvrstili. Peče so pristale 

na 9. mestu, ekipa iz Moravč pa na odličnem 3. mestu, vendar pa bi jih, če bi 

bili pri vezanju vozlov sekundo hitrejši.bi se videli v petek 25.11.2005 še na 

državnem tekmovanju. Največjo zahvalo pa dajemo namestniku poveljnika, 

(Janezu Povirku) ki nas je skoraj cel mesec izobraževal o poznavanju gasilskega 

orodja in taktiki vezanja gasilskih vozlov. Po tekmovanju smo dobili še dobro 

malico in se dobre volje razšli vsak v svoj kraj. 

Z gasilskim pozdravom: Na pomoči 

Tjaša, Klara, Matevž 



Moravski skakalci uspešni na 
mednarodnih in domačih tekmah 
Mladi rod moravških skakalcev se že kar nekaj let trudi ponovno 
prebiti v slovenski vrh. To je pokazala tudi predzadnja tekma 
za pokal Cockta za cicibane do 9. leta v Moravčah, o kateri 
je bil v zadnjih Novicah že objavljen članek in zadnja tekma 
državnega prvenstva v Žirovnici, kjer je Martin Capuder dosegel 
6. mesto. Martina so odlične uvrstitve na posameznih tekmah 
z.a poletni pokal Cockta pripeljale v končnem seštevku na zelo 
dobro 6. mesto. V skupnem seštevku je Luka Kos dosegel 29., 
Anž.e Klopčič pa 30. mesto. 
Glede na rezultate, se je vodstvo SK Termit Moravče odločilo, 
da dečki do 8. leta tekmujejo tudi na mednarodnih tekmah za 
pokal Alpe Adria, ki so v letošnjem letu potekale v Žirovnici, 
Tržiču, italijanskem Trbižu in avstrijskem Celovcu. Na teh tekmah 
so sodelovali v kategoriji dečki do 8. leta Luka Kos, Martin 
Capuder in Anž.e Klopčič, v kategoriji dečki do 7. leta pa Lovro 
Kos, Marjan Capuder in Alen Kokalj. 
Na prvi tekmi v Žirovnici je Luka dosegel 14. mesto, Lovro 13. in 
Alen 15. mesto. Druga tekmuje bila v Tržiču, kjer je bil Martin 7, 
Luka in Lovro sta bila 10., Marjan 7, Alen pa je tekmo končal na 

8. mestu. Mednarodni krst sta prestala 
Martin na 4. in Luka na 9. mestu v 
Trbižu. Zadnja tekmuje bila v Celovcu, 
kjer je bil Martin 10., Luka 15., Anž.e 
pa je dosegel 24. mesto. V skupnem 
seštevku za pokal Alpe Adria je Martin 
Capuder dosegel delitev 8. mesta (s 
tekmo manj), Luka pa je bil 12. 
Doseženi rezultati mladih fantov 
ponovno kažejo na to, da so v 
Moravčah doma skakalci. Upam in 
želim si, da bi fantje in morebiti tudi 
kakšno dekle nadaljevali uspešno 
pot, ki SO jo že začrtali. Vse čestitke Martin Capuder na tekmi za 
za rezultate v letošnji poletni sezoni, državno prvenstvo v Žirovnici 
Upamo, da se bodo uspehi ponovili (povzeto po http://www. 
. . . • , , , u , skakalno-drustvo-stol.si/j tudi v zimskem delu sezone. Predvsem " 
pa je velika želja skakalcev SK Termit Moravče, da bi pridobili 
ustrezne naprave za celoletne treninge od K20 do K50, kajti 
teh naprav v Moravčah (trenutno še) ni, Zato treningi dečkov 
starejših od 9 let potekajo po vsej Sloveniji, kar pa pomeni veliko 
porabo časa in denarja za vožnje. 

FRANC CAPUDER 

Članice ekipe Pk* komar tudi v letu 2005na zelenem 
igrišču igrale na zmago in jo tudi osvojile 
Poslano je bilo SMS sporočilo iz 1919 s slednjo vsebino: »Živjo! 
V nedeljo 18. 9. 2005 ob IO-ih imamo v Krtini nogometni turnir, 
kjer branimo prvo mesto iz. lanskega leta. Zato si lepo vabljena 
v ekipo. LP«. Kaj ni lepšega, če članica ekipe prejme takšno 
sporočilo in se ob tem zamisliti, da je spel dobrodošla. 
V letu 2003 je ekipa na tem tekmovanju osvojila 2. mesto, v letu 
2004 pa je zmagala. Letos pa ... 
Najprej sporočila. Kmalu z.a tem smo opazili plakate, ki so vabili 
na turnir in potem ... Turnirje bil odpovedan zaradi dežja. In 
že je prišlo novo sporočilo s povsem isto vsebino kot prvič, a z 
novim datumom, in sicer 25. 9. 2005. In nedelja, ko se je turnir 
pričel, je prišla, sicer s meglenim jutrom, a se je spremenila v 
lep sončen dan. 
Malo pred deseto uro dopoldne seje Krtina pričela polniti. Članice 
ekipe Pič' komar so se zbrale ž.e pred 10. uro pred osnovno šolo v 
Krtini. Začeli so se krogi teka in vaje za ogrevanje ter po letu dni 
tudi malo predavanja o tem, kaj je to žoga in kaj se z njo počne. 
Vse ekipe so se ponovno zbrale v Krtini, da vidijo, katera bo 
tudi po letu dni boljša. Ekipe enake kot v predprejšnji in prejšnji 
sezoni, vendar še bolj okrepljene z. dodatnimi ali celo povsem 
novimi igralkami, so se odločno pomerile med seboj. In pričelo se 
je! Vse tekme so trajale dva-krat po 15 minut s 5 minutno pavza. 
Ob 10.30 uri je bila prva tekma med ekipama Bar Florida in 
Pič' komar. Rezultat te tekme je bil 1:5. Ob 11.30 uri je sledila 
tekma med ekipama Krtink in Kelnar'c. Rezultat po končani 
tekmi je bil 1:1. Sodnik je po izenačenem rezultatu dodelil vsaki 
ekipi 5 sedem metrovk in nato še tri dodatne. Kelnar 'ce so bile 
uspešnejše in po sedmih letih od kar obstaja ta turnir, so prvič 
premagale Krtinke in končni rezultat te tekme je bil 2:3. Zu njo 
je sledila tekma med ekipama Stari in Mladi iz. Krtine, kjer so 
starejši premagali Mlade z. 2:1. 
Tekmovalke so imele med tem čas z.a malico in malo počitka. 
Primož iz. Kokošenj je tudi letos pripravil slastne kremšnite, s 
katerimi so se posladkali tisti najmlajši, mamice, tekmovalke in 
na koncu, če jih je seveda še kaj ostalo, tudi moški del publike. 

Ob 13.30 uri popoldne 
je bila na vrsti tekma 
za tretje mesto. Za to 
mesto sta se potegovali 
in odločno borili ekipi 
Krtink in Bara Floride. 
Na koncu je bil rezultat 
2:1, kar je pomenilo 4. 
mesto z.a Bar Florida in 
3. mesto za Krtinke. 
Ob 14.30 uri popoldne pa je bila finalna tekma. Pomerili sta se 
ekipi Kelnarc in Pič' komar. Končni rezultat 0:1 je pomenil, daje 
Kelnar 'cam pripadlo drugo mesto, ekipa Pič' komar pa je osvojila 
prvo mesto in tako ubranila naslov lanskih prvakinj 
V tem letu so ekipo Pič' komar zastopali: Miha Novak kot selektor, 
tekmovalke so bile Tanja Birk kot vratarka, sestri Nuša in Tanja 
Cajhen v obrambi, v napadu kapetanka Bernarda Novak ter v 
napadu Špela Peterka, Katja Birk, Melitu Kovučič, Anita Urhanija 
in Tamara Bukumira ter maser Marko Lebar. 
Zmagovalke so bile pred finalom malo razočarane, saj njihove 
himne po nekaj urah prisotnosti ni bilo nič slišati. A so se 
organizatorji potrudili in v finalno tekmo so kar odplesale. 
Komentarji igralk zmagovalne ekipe med samim finalom so 
bili: »Itak da bomo zmagale.«, »Bomo videli.«, »Pustimo se 
presenetiti.«, »Naj zmaga boljši!« Komentar njihovega selektorja 
je bil: »Zaupam svojim puncam, ker vem, da zmorejo«. 
Članice ekipe so brez. selektorjeve vednosti spesnile komad, ki 
se je glasil: 

»Danes vas je pičla ena stvar, 
ena stvar k' pič' b 7 kot pič' komar, 
z.dej vse sle razočarane, 
ker ž.e drugič smo vas premagale ...«. 

Po podelitvi priznanj, seje pričelo zasluženo slavje, kije trajalo 
do poznih popoldanskih ur. 

NUŠA CAJHEN 

http://www


Tur is t ično d ruš tvo 
Jesen je gotovo barvno najbolj pester letni čas. Upam, da nas do 
takrat, ko boste tole brali v Novicah, narava ne ho presenetila 
s kakšno enolično belo prevleko. A saj smo že utrjeni! laka in 
drugačna presenečenja se letos kar vrstijo! Upam pa si trditi, 
da bralci Novic iz Moravske doline niste več presenečeni, ko 
berete o delovanju Turističnega društva. Upam, da ste opazili, 
da obstajamo in da delamo. 
Od prejšnje številke seje nabralo kar nekaj novic. 
13. oktobra je imelo podjetje Termit na Jamarskem domu na 
Gorjuši srečanje poslovnih partnerjev. Med kratkim kulturnim 
programom smo gostom predstavili Občino Moravče in njene 
znamenitosti. Predstavnice Društva rokodelcev Moravske doline 
so prikazale svoje spretnosti, vse skupaj pa je povezovala ga. 
Dušica Kunaver. 
LIPOV LIST postaja ZIAT, kot se za ta čas spodobi. Končali 
smo z. ocenjevanjem, sešteli točke, izračunali poprečne ocene 
... izbrali najboljše. Letos smo ocenjevanje razširili še na stare 
hiše. Kot smo povedali lani na zaključku ocenjevalne akcije, 
lanskih prvo uvrščenih letos nismo ocenjevali. Izpustili smo 
tudi nekaj ostalih z lanskega seznama, a gotovo ne zato, ker 
letos ne bi bili dovolj dobri! To smo naredili zato, da smo lahko 
vključili nekaj novih objektov, in ker bi preveliko število priznanj 
povzročilo »inflacijo«. Na prireditvi Martinov večer, ki bo 18. 11. 
2005 v Kulturnem domu v Moravčah, bomo podelili priznanja 
in nagrade. Kakšne bodo le-le, žal, ni odvisno samo od nas. 
Podelili bomo tudi nekaj priznanj za lepo urejene zaselke, dele 

vasi OZ. ulice. Pridite in s svojo prisotnostjo nagradite tiste, ki 
SO se vse leto trudili z. urejanjem svojih hiš. kmečkih domov in 
okolice ali skrbijo za zunanjost in notranjost svojih gostinskih 
lokalov in vtis prijazno postrežejo. 
Učno sprehajalni poti Raca se že pozna, dajo uporabljate. Pred 
občino in pred društvom je še veliko tlela, tla bo vse tako. kot 
mora biti. Zavedamo se, da za liste, ki živijo ob poti, neurejene 
stvari nist) malenkosti. 
Del te poli sla si 17. 10. 2005 ogledala tudi predstavnika donatorja 
-Kneževine Monako - g. Derie in g. Platini. Zanimale soju zlasti 
naravne posebnosti, ogledala sla si tudi cerkev sv. Andreja. 
V soboto, 22. 10.2005. je bil 
organiziran kostanjev piknik 
pri Mohorjevem mlinu, je bil 
slabo obiskan. Ponesrečen 
termin! Večino je pritegnil 
planinski tlom. V nedeljo 
je bilo bolje: lepo pečen, 
dišeč kostanj, st>k in mlado I 
vino je bilo presenečenje za 
nekaj družin sprehajalcev. 
Hvala članom društva, ki ste 
poskrbeli za vse potrebno in pomagali pri peki. 
Sprehajali i. v prihodnje se ne »ustrašite«. če boste pri 
Mohorjevem mlinu opazili, da se kaj dogaja! Pri TD se bomo 
potrudili in enkrat mesečno pripravili presenečenje. Rodile 
pozorni na plakate. 

DANICA JANČAR, za Turistično društvo Moravče 

Vino. podeželje, kulturo In lepoto 
Se sprašujete kaj imajo skupnega vino, 
podeželje, kultura in lepota'.' Člani 
podeželske mladine Moravče smo sc 
tokrat odpravili na poučen izlet, kjer smo 
združili vse to. Tokrat je bil naš cilj Lenari 
v Slovenskih goricah, kjer je v organizaciji 
Podeželske mladine Slovenske gorice 
potekal seminar Kultura pitja vina. 
Naše tri dnevno druženje je bilo zelo 
razgibano. Prvi dan smo takoj po prihodu 
v hotel odhiteli na Sv. Ano pri Lenartu, kjer 
nas je čakal družabni večer in degústetela 
vin. Tam nas je s pozdravnim govorom in 
opisom občine pozdravil župan občine, o 
vinih pa nam je več povedal sam lastnik 
kleti gospod Eder. Ob zvokih mladega 
harmonikarja smo se na to posvetili 
praktičnemu delu seminarja, ki je trajal 
vse do jutranjih ur. Sobotno jutro je bilo 
prekrasno in naše jutranje vstajanje je 
potekalo v stilu pesmi »Nebo je brez. 
oblačka in mi imamo mačka«, vendar 
nas je kljub vsemu čakal naporen dan. Po 
zajtrku je sledilo nadaljevanje seminarja 
na Urbaničevi domačiji, v prekrasni idili 
kmetije, ki stoji ž.e od leta 1841. V vinogradu 
ob kmetiji smo opravili trgatev in tako tudi 
praktično spremenili grozdje v mošt, ob 
tem pa še spekli domač kruh, gibanico, 
kostanj, kuhali golaž, in se predajali 
sončnim žarkom. Tako je dan minil kot 
bi mignil in že je bil tu večer, z njim pa 

tudi finalni izbor za lepotico in lepotca 
slovenskega podeželja, ki je potekal v 
Kamniti pri Mariboru. V ognju za lepotca 
slovenskega podeželja smo imeli kar dva 
poslovna mladca Andreja Kocjani iča in 
Schasljana Zajca, ki žal kljub našemu 
glasnemu navijanju nista prišla v ožji izbor. 
Kljub temu si vsekakor zaslužita pohvalo 
za dobro voljo in samozavesten nastop. Na 
prireditvi so nas zabavali Werner in lirigita 
Šuler, Katja Koren in Mladi Dolenjci, 
po prireditvi pa Vesele Štajerke. Tudi v 
nedeljo nas je že zjutraj prebudilo sonce in 
obetal se nam je še en dan poln tloživetij. 
Po obilnem zajtrku smo si ogledali veliko 
domačijo mladega gospodarja v okolici 
Lenarta. Tam st> nas gostoljubno sprejeli 
in nam predstavili domačijo in življenje na 
njej. Sledila je še degustacija vina v vinski 
kleti, kjer vino je vsekakor vredno svojega 
imena in cene. Pred samim odhodom na 
kosilo smo se ustavili in sc povzpeli na 
razgledni slolp in se razgledali po celotnih 
Slovenskih goricah. 

Vino, podeželje, lepoto in kulturo smo 
združili v nepozaben vikend, ki si ga bomo 
zapomnili. Sicer pa lahko vse tO združimo 
še v marsikaj drugega, na primer iz. 
podeželja prihaja vino, kulturno pitje vina 
pomaga pri ohranjanju lepote, kultura pa 
je del lepote podeželja ... 

TADEJA PEČOVNIK in MAJA RODE 

Trgatev na turistični 
kmetiji Benko 
Moravski upokojenci so letošnjo jesen 
popestrili z. obiskom Turistične kmetije 
Benko v Sp. Stavnici pri Radgoni. Bila 

je sirila. 12. oktobra 2005. Na kmetiji sta 
nas pozdravila Jožica in njen mož Tone 
in nas najprej povabila na toplo malico. 
Kasneje smo oblekli delovne obleke in se 
lotili trgatve. V treh urah smo natrgali dve 
toni grozdja sorte Sauvignon. Grozdje so 
takoj predelali in pridobili 1.800 litrov 
vinskega mošta. Novo vino bomo skupaj 
krstili v soboto. 5. novembra. 
Ob zvokih harmonike. domaČi hrani in 
odličnem vinu smo se odločili, da sc 
prihodnje leto spet srečamo na trgatvi. 

Po zapisu JOŽETA NOVAKA 



Zadnja postaja življenjskega 
potovanja je v domačem kraja 
21. oktobra je za posledicami bolezni umrl Dane Zaje, slovenski 
pesnik, dramatik in esejist, rojen v Zgornji Javorščici 26.oktobra 
1929. Pokopan je na Sveti Trojici, kjer je zadnje slovo potekalo 
v družinskem krogu odmaknjeno od oči javnosti. K zadnjemu 
počitku so ga ponesli njegovi sinovi. Obsežnejši prispevek o 
njegovem življenju in literarnem ustvarjanju pripravljamo za 
naslednjo številko Novic iz Moravske doline. 
M 'šonoga Daneta je vojna vihra v najnežnejši deški dobi oropala 
očeta, dveh bratov in doma. Ostal je brez. nujno potrebnega za 
srečno otroštvo in življenje. Po vojni mu je oblast preprečila 
še šolanje. A navkljub vsem udarcem je postal klen in izvrsten 
književnik, katerega veličino so prej priznali v tujini kot doma. 
Njegov literarni dosežek ga ohranja večnega in večjega od tistih, 
ki so ga »onemogočali«. 
Na svoj rojstni kraj je gledal z. ljubeznijo in bolečino hkrati. Zapisal 
je, da lepota njegovega kraja v sebi nosi podtalno grozljivost. 
Nerad se je vračal v moravški konec. Večkratnim vabilom na raz
lične prireditve in pomembne dogodke se ni odzival. Le tri njegove 
javne obiske v Moravčah lahko obelodanim, in sicer praznovanje 
njegovega 60. rojstnega dneva ob ruševinah njegovega doma, so
delovanje na prireditvi dneva državnosti leta 2003 in obiska ob 
otvoritvi spominske sobe v moravški osnovni šoli ter praznovanja 

100. obletnice vrh-
poljskt šole, kar pa 
se je zgodilo v za
dnjem mesecu nje
govega življenja. 
Mnogim njegova 
poezija - vsa bo
leča, metaforična, 
pa vendar lirična 
- ni bila razumlji
va in zato tudi ne 
všečna. Skupaj z. 
igralcem Janezom 
Škofom sta prepo
tovala dobršen del 
Evrope in v živo 
predstavljala Zaj
cev literarni opus. 
Tudi polaganje nje
govih posmrtnih 
ostankov v grob se 
je dogajalo malce 
nenavadno ob Ško-

Dane Zaje med izvajanjem svojih pesmi v 
Moravčah 27. septembra 2005. 

fovi harmoniki in njegovi poeziji tam, kamor ga je vse življenje 
vleklo krvaveče srce - v domačem kraju. 

BERNARDA M A L, joto Katarina Petere 

September v znamen ju posebn ih ku l tu rn ih pr i red i tev 
Naj začnem poročanje s prireditev 17. in 30 . septembra 

2 0 0 5 s poudarkom iz županovega uvodnega govora, kjer 

je naglasi l v isoko raven kakovosti g lasbenih dosežkov v 

občini Moravče, marl j ivost in sposobnost glasbenikov ter 

nj ihovih glasbenih vodi j . 

Župan se je za izredne prispevke k vse več jemu ugledu 

Moravske obč ine, za akt ivno in do lgo le tno delovanje in 

izredno uspešno sodelovanje na razl ičnih t e k m o v a n j i h 

ter drugih projekt ih s podel i tv i jo občinskih česti tk zahvalil 

Komornemu mešanemu zboru Limbar in Tamburaškemu 

orkestru Vrhpol je. Za podel i tev česti tk je izbral prireditvi 

in s tem dal možnost samima slavl jencema Komornemu 

zboru Limbar in Tamburaškemu orkestru Vrhpol je, da pred

stavita svoje bogato delo, o b č a n o m pa možnost uživanja 

na lepih večerih. 

Ob tej pri ložnosti je župan izročil tud i čest i tko gospodičn i 

Špeli Cerar za iz jemen dosežek. Špela je bila v lanskem 

šolskem letu zlata maturantka. 

Tako je v septembru Kulturni d o m gosti l pr ireditvi , ki so j ih 

navzoči gostje in poznavalci oblikovanja kulturnih dogodkov 

pospremil i z odobravanjem in pohvalo. 

Programski svet je povabil tud i izvajalce kul turnega progra

ma sosednj ih občin, ki so brezplačno in z vesel jem prišli v 

Moravče s svoj im kval i tetnim p rog ramom. 

Na prvi prireditvi je nastopi l Komorni mešani zbor Limbar 

pod v o d s t v o m zborovodk in je Elizabete Pirnat. V p rvem 

delu smo poslušali nj ihovo izvedbo spir i tualnih pesmi. Na 

klavirju j ih je spremljal Tomaž Pirnat. V d rugem delu pa so 

nam zapeli slovenske ljudske pesmi. Nastopil i so tudi gostje 

iz sosednj ih obč in Liti ja, Dol in Domžale: Zasavski rogist i , 

Blažka Oberstar s f lavto in Erika Gričar s harfo. Plesalci ples

nega kluba Miki so predstavil i ples, s kater im so zmagal i na 

svetovnem prvenstvu. 

Na drugi prireditvi je nastopil Tamburaški orkester iz Vrhpolj 

pod vodstvom Milana Kontarčka. Tamburaši so nam zaigrali 

različne glasbene zvrsti, in sicer Hitro polko. Rožo na vr tu , 

Dolores, S tambur ico po Rusiji, Srečo na vrvici , Slovenijo, 

Akripol is, Can - can, Eviva Espania, Moravsko dol ino ... S 

seboj so pripeljali tud i pevko, nadarjeno dekl ico Jul i jo Vi to 

Glas, ki je še posebej raznežila občinstvo. Gostje iz sosed

njih obč in Mengeš, Trzin in Domžale so natopil i s fo lk lorno 

skupino, dramsko skupino Žerjavčki. Janez Hafner je odigral 

nepozabnega Krjavla. Iz Golega pod Kureščkom nam je pela 

Vokalna skupina Sosedje. 

Tako se je Občina Moravče za izjemne dosežke na kultur

nem področju in na področju izobraževanja zahvalila na 

nekoliko drugačen način. Župan je slavl jencem zaželel še 

veliko uspeha v pr ihodnje in j ih pospremi l z besedami, da 

nikoli ne bi pozabil i korenin, iz katerih izhajajo. 

VOJKA REBOLJ, članica programskega sveta 



Ščuka da te kap 
Po prizadevanjih Občine Moravče in Kulturnega domu se je 
v minulih sezonah pričeli tudi cikel abonmajskih gledaliških 
predstav. V letošnji sezoni je prišlo do zamude pri predstavitvi 
in prodaji nove abonmajske sezone. Novo izvoljeni Programski 
svet obljublja v nadaljevanju zanimive predstave, ki so še 
zaenkrat neznane. 
Za lažje čakanje na ostale abonmajske predstave je bila v soboto. 
30. 9. 2(X)5, na sporedu priljubljena Partljičeva komedija »Ščuka, 
da te kap«. Gostovala je Gledališka skupina iz. Mlinš. Da gre za 
amatersko skupino, ki se ukvarja z. gledališčem zgolj ljubiteljsko, 
je bilo povedano že na začetku predstave. Kljub temu so igralci na 
hudomušen način predstavili čas HO. let, ko je bila v Sloveniji še 
drugačna politična ureditev. Direktor lokalnega radia in njegova 
kasnejša vršilka dolžnosti sta skupaj z ribiškim čuvajem ustvarila 
dobre razpoznavne like. ki so ponazarjali utrip takratnega časa. 
Seveda je avtor. Ione Partljič, med vrsticami, na njemu značilen 

način, hotel prikazali tudi drugo 
dimenzijo razpoznavnih značajev 
uradnikov, direktorjev, karierislov, 
stremuhov in komolčarjev. 
Osnovna misel predstave je 
aktualna tudi za današnji čas. 
Kaj vse naredijo ljudje za kariero, 
oblast in z. njo povezano slast'.' Na 
koncu se vse prevečkrat pokaže, 
da smo samo ljudje, ki se po 
nepotrebnem pehamo, ob strani 
pa puščamo radosti, ki nam jih 
ponuja vsakdanje življenje. Ta 
dokončen moto je zaključil tudi 
zadnji prizor predstave, kjer 
so gledalci s dolgim aplavzom 
nagradili celotno igralsko ekipi). 

63 
MILAN KOKAU 

40 let pod vodstvom Mira Capudra 

Bil je res en lep večer 

V soboto, 15. oktobra 2005, je bil v 

dvorani Kulturnega doma slavnostni 

koncert z naslovom: »Spomin na 

zvončke...«. Moški pevski zbor 

Kulturnega društva »Tine Kos« je 

praznoval svoj jubilej - 40 let pod 

vodstvom Mira Capudra. 

Bil je res lep večer, saj so ta večer ob 

nabito polni dvorani skupaj z Moškim 

pevskim zborom praznovali vsi trije 

Častni občani Občine Moravče. 

Rado Kokalj. pisec besedil, ki jih je 

prepeval zbor. Franc Vehovec. kot 

pevec zbora (več kot petdeset let) 

in Miro Capuder, kot vodja pevskega 

zbora celih štirideset let. 

V svojem slavnost

nem programu so 

najprej zapeli pesem 

Pozdrav Moravski 

dolini - avtorja Mira 

Capudra in nadalje

vali s tujimi pesmimi. 

Osrednji gost večera 

je bil Oto Pestner, 

saj zbor rad prepeva 

tudi črnske duhovne 

pesmi. Oto je bil ne

pozaben in vsa dvo

rana je skupaj z njim 

prepevala njegove 

že ponarodele pesmi. Sledil je živahen 

nastop Študentskega tria s pevkama 

Julijo in Andrejo. V zadnjem delu so 

bile na programu pesmi Rada Kokalja, 

ki jih je uglasbil Rudi Bardorfer. Zbor je 

prepeval pesmi ob glasbeni sprem/javi: 

Nastje Osolnik na klavirju, Milana 

Kokalja na kitari in Gašperja Kokalja 

na bas kitari. 

Pavle Pevec, vodja Območne 

izpostave javnega sklada za ljubiteljske 

dejavnosti je članom zbora podelil 

Gallusove značke za 5. 15 in več kot 

15 letno prepevanje v zboru. Plaketi 

pa sta preje/a Franc Vehovec za 

sedeminpetdesetletno prepevanje 

v zboru in vodja zbora Miro Capuder 

za štiridesetletno vodenje. 

Sledile so čestitke in dobre želje župana, 

predstavnikov društev in posameznikov. 

Prireditev je zelo sproščeno in prikupno 

vodila Bernarda Mal. 

Zbor je ob tem jubileju izdal prvo 

zgoščenko z naslovom »Spomin na 

zvončke...«, producent je bil Milan 

Kokalj. posneta pa je bila v moravškem 

kulturnem hramu. Zgoščenko je moč 

kupiti pri zboru, saj je le-ta zelo lep 

spomin na kulturo v Moravski dolini. 
Ob koncu so se pevci zahvalili vsem, ki 
so jim kakorkoli pomaga/i pri njihovem 
praznovanju in izdaji zgoščenke. 
Podarili so jim steklenico jubilejnega 
vina in njihovo zgoščenko. 

BRANKA BIZJAN. foto: B. Dorič 

Moškemu pevskemu zboru »Tine 

Kos« iskreno čestita in želi še veliko 

let ubranega petja. 

Uredništvo Novic 



Spominska slovesnost v Dobrniču 
Na pobudo občinskega odbora ZB NOB Moravče se je 
51 izletnikov pod vodstvom Emila Lemuta odpravilo na 
tradicionalno spominsko slovesnost ob 62. letnici I. kongresa 
Slovenske protifašistične ženske zveze v Dobrniču pri Trebnjem, 
prireditve se je udeležil tudi župan, Martin Rebolj s soprogo 
Vojko. 
Slavnostna govornica Breda Pečan je spomnila udeležene, da 
so ženske v Sloveniji dobile volilno pravico 17. maja 1942, ko je 
izvršni odbor OF izdal odlok o pasivni in aktivni vlogi ž.ensk na 
zasedanju odposlancev slovanskega naroda v Kočevju. Z nekoliko 
manj zanosa je spregovorila o položaju in enakopravnosti ž.ensk, 
njihovem uveljavljanju v poklicnem in javnem življenju v Sloveniji 

danes. Spregovorila je 
tudi ljubljanska županja 
Danica Simčič, ki je 
prav tako opozorila, 
da so se ženske vedno 
morale boriti za svoje 
pravice, še danes pa 
niso enakopravne, kar 
potrjuje tudi sestava 
slovenskega parlamenta. 
Prireditev so popestrili 
domači pevski zbori, 

po zapisu JOŽETA 
NOVAKA 

P r e d s t o t i m i l e t i 
in sedaj ... To primerjavo si je postavila za izhodišče praznovanja vodja podružnične šole Moravče 
ga. Fani Pačnik ob 100. obletnici ustanovitve šole v Vrhpolju. Velik projekt, ki je bil zelo kvalitetno 
izpeljan, je vodila s srcem in čutom za ljudi. 

Vsaj dve leti pred dogodkom sem že razmišljala, kako pristopiti 
k izvedbi tega tako pomembnega dogodka, da bo pustil lepe in 
dolgotrajne spomine. 
Izhodišče mi je bil dokument, ki mi ga je posredoval župnik 
v našem kraju, g. Čampa. Gre za uraden zapis Bernikove 
kronike, katere fotokopijo hranijo v šolskem muzeju v Ljubljani. 
V takratnem obdobju sta bila središče dogajanja cerkev in šola, 
V teh krogih se je zbirala vsa takratna inteligenca in družno 
podajala vrednote in druga znanja mladim rodovom. 
Najbolj vesela sem, da ni bila stoletnica sama sebi namen. 
Predvidevam, da ni zapisanih prav veliko podatkov, ki bi bili 
po sto letih še primerljivi. 
Narejena je primerjava šolskega okolišu, števila prebivalcev, 
hišnih številk in šoloobveznih otrok. Sicer pa so podatke o 
posameznih krajih iskali starši skupaj s svojimi otroki. Iz 
teh zadolžitev so nastala prisrčna druženja, ki bi jih bil, pri 
današnjem hitrem tempu življenja, vesel sleherni učitelj. Prerasla 
so v ustvarjalno posvetovanje ter zdravo tekmovalnost. Iskanje 
dokumentov in podatkov so si porazdelili glede na možnosti 
posameznika, izsledke so predstavili na plakatih. Vsi podatki so 
verodostojni in zelo uporabni z.a nadaljnja raziskovanja. Sicer pa 
so izdelki predstavnikov posameznih krajev res prave mojstrovine, 
vredne časa z.a ogled. Plakati so še vedno razstavljeni na šolskem 
hodniku, kjer jih je možno občudovati. 

Razstavljenih je bilo tudi veliko dokumentov, starih več 
deset let. Med njimi sem zasledila listine, ki jim ne poznam 
pomena. 
Eden teh je Spominski list, datiran z. letnico 1912. Govori nam o 
dobroti imenovane gospe, kije s svojimi deli in dejanji pomagala 
Ženam, sirotam in vojakom prve svetovne vojne. Včasih so dobra 
dela opazili in primerno ovekovečili. 
Veliko dela je bilo tudi z. zbiranjem podatkov preko ustnega 
izročila starejših krajanov, ki so bili uporabljeni pri nastajanju 
dragocenega zbornika o Vrhpolju. O zborniku sem začela 
razmišljati že pred petimi leti. Nastajal je počasi a vztrajno, 
podatek z.a podatkom. 
Zbranih je bilo tudi veliko starih fotografij. Vse smo fotokopirni! 
in zabeležili v čigavi lasti so in kje jih lahko ponovno 
dobimo. 
Razstavljena spričevala pričajo o določenih zanimivih razlikah 
v izrazoslovju takratne prosvete. 
Danes imamo npr. uspeh prav dober, v dokumentih izpred več 
desetletij pa lahko opazimo zabeležen zelo nenavaden in zanimiv 
uspeh, in sicer: prav slab. Kot zanimivost naj omenim, da je 
najstarejše pridobljeno spričevalo iz. leta 1911. 
Zelo meje začudila naprednost naše takratne šole. Imeli so svoj 
žig in svojo kuverto s tiskanim logotipom. 
Za prireditev smo s pomočjo krajanov obudili ljudske šege: 
ličkanje, rojkanje, klekljanje, pletenje kit iz. slame, izdelava 
predpražnikov iz. ličkanja ... 



Poleg šeg so se spremenili tudi ljudje. 
Učiteljice so bile navadno žene učitelja, ki so se naknadno 
izobraževale, obiskovale tečaje. Bile so v oporo in pomoč svojim 
možem in največkrat v zadovoljstvo krajanov. Velikokrat so bile 
pobudnice kulturnega razvoja kraja. 
Omembe vreden je Bernikov zapis o aktivnostih takratnega 
prebivalstva. Omenja: »... kite za prodajo v Domžalah pletejo 
le tisti v plenicah in pa stare ženičke, ki za drugi) delo niso 
več sposobne ...« 
Otroci zelo radi raziskujejo. 
O tem ni dvoma. Poleg raziskovanja razvijajo tudi sposobnosti 
druženja in vključevanja v skupinski) delo. Najbolj razveseljivo 
od vsega raziskovanja preteklih mesecev pa je dejstvo, da se 
pri nadaljnjih šolskih raziskovanjih vedno pogosteje vračamo 
na plakate, ki SO jih učenci za našo prireditev pripravili v 
sodelovanju s starši. Toliko koristnih podatkov je na enem mestu, 
daje nemogoče izdelku pripisali enkratno vrednost. 
Zbrali smo demografske podatke, s katerimi se lahko pohvali le 
redko kateri šolski okoliš. 
Občutki po končanem praznovanju so ...? 
Izredno lepi. Zadovoljna sem in želim se zahvaliti vsem, ki so 
kakor koli sodelovali. Ker je bilo število aktivnih zelo veliko, 
omenjani aktivnosti, ki so dokazovale pridne roke. Izdelali smo 
okrog tristo spominskih daril - glinenih hišic in krasna vabila, 
ki so privabila številne obiskovalec iz. domovine in tujine. 
Posebna pozornost je bila namenjena vabilu starejših od 70 let. 
Svoj namen je dosegla tudi objava na ATV. Celotna kulturna 
prireditev je bila postavljena na oder z domačimi nastopajočimi. 
Tudi iz. tega dejstva sledi, da domačini živijo za kraj in za našo 
šolo. Iskreno se jim zahvaljujem. 
Pogostitev je bila prava kulinarična ponudba in v velik ponos 
domačinov: kostanj, ž.ganci, obara, štruklji, zelje, klobase, 
sladek mošt, narezki, doma pripravljen pa je bil tudi ponujen 
kruh, pecivo ... 
Kdor je vse to doživel, ve, koliko dela je bilo vloženega v to 
pestro ponudbo. Tudi njim se zahvaljujem, pa seveda učencem 
in staršem, mojim marljivim sodelavkam, donalorjem, vsem, 
prav vsem ... Naj se prepoznajo v tej zahvali in vedo. da sem 
jim neizmerni) hvaležna za sleherno pomoč. Zavedam se, da bi 
brez. slehernega ne bilo tako lepo, kot je bilo. 

Hvala, gospa Pani, tudi vam za organiziranost na visokem 
nivoju, za majhne pozornosti, za odrekanja in potrpežljivost, za 
usmerjeno druženje, prisrčnost ter požrtvovalnost, ki jo je bilo 
moč čutiti. Hvala v imenu prejšnjih in bodočih rodov. 

DARINKA GRUM 

Oktober v knjižnici Moravče 
Prvi teden v oktobru so se otroci iz vrtca. Pikapolonice in Račke, 
odpravili na obisk splošne knjižnice v Moravčah. Poslušali so 
pravljico o črnem mucku, ki je bil sam na svetu in se je zato 
odločil poiskati svojo čarovnico. Otroci so si kasneje ogledali 
knjižnico in si izbrali knjige, ki so jih odnesli s seboj v vrtec. 

Naučili so se, kako se morajo obnašali v 
knjižnici, kako se s knjigo ravna in kako si 
jo izposodijo. 
Knjižnico so obiskali tudi Medvedki in otroci 
prvih razredov OŠ Jurija Vege. Ž,e v šoli so se 
pogovarjali o I. novembru, prazniku mrtvih. 
Odšli so prižgal svečke v spomin mrtvim. 
Potem so se ustavili v knjižnici. Pogovarjali 
smo se o Dnevu mrtvih in o noči čarovnic. 
Skupaj smo ugotavljali, kateri običaji so 
značilni za ta dan, njihov izvor in pomen. 
Običaj izrezovanja buč seje razvil v Ameriki. 
Izrezana buča je postala strašljiva maska, ki odganja zle duhove. 
Mi smo iz. buč izrezali prijazne in smešne obraze in jih postavili 
pred knjižnico, da jo obvarujemo zlobnih duhov. 

KATARINA PETRC 

Seminar o nivojskem pouku na OS 
Moravče 
V petek 21. in soboto 22. oktobra je na OŠ Jurija Vege 
potekal seminar o nivojskem pouku. Nivojski pouk je pouk. 
pri katerem so učenci znotraj razreda razdeljeni v tri 
skupine. V vsaki skupini obravnavajo snov na svoji ravni 
zahtevnosti. 
Seminar sta sestavljala teoretični in praktični del. V 
teoretičnem delu smo spregovorili o načinih učenja ter 
prednostih in slabostih nivojskega pouka. Podrobneje smo 
pogledali nekatere dele zakonodaje. Pogovorili smo se 
tudi o sestavi preizkusa znanja z vidika različnih nivojev. 
Nekateri strokovnjaki zagovarjajo enoten test za vse učence 
ne glede na nivo, drugi pa zagovarjajo tri različne teste, za 
vsak nivo svojega. 
V praktičnem delu seminarja smo sestavljali različne 
preizkuse znanja in jih podrobno analizirali. 
Vsi udeleženci smo bili s seminarjem z.elo zadovoljni, saj 
oba predavatelja delala na osnovni šoli. Ker se vsakodnevno 
srečujeta s problematiko nivojskega pouka, sta na naša 
vprašanja odgovarjala ne le s teoretičnega, ampak tudi s 
praktičnega znanja. 

MARJETA MERELA 



KORAJŽA VELJA 
Festival Korajž.a velja, kije organiziran v okviru Studia H iz Trbovelj, 
poteka na šoli že vrsto let. Tokrat je bil organiziran v tednu otroka. 
Mladi pevci so se res dobro pripravili na svoje nastope, tako da smo 
poslušali več kot dvajset nastopajočih, ki so se morali za nastop na 
prireditvi v Kulturnem domu, dokazati že na predizboru. 
Kakšni so bili rezultati? 
Nižja stopnja (2. - 5. razred devetletke): 
• Zmagovalec po izboru učencev: Miha Vesel (5.A/9) - Naj bo 

rok, polka, valček ... 
• Zmagovalki po izboru učiteljev: Anja Mihelčič (5. B/9) - Pesek 

v oči in Kristina Fale (5.A/9) - Slovenskega naroda sin 
Vsi trije pevci so poslali tudi skupni zmagovalci. 
Višja stopnja (5. razred osemletke - 9. razred devet letke) 
• Zmagovalec po izboru učencev: Robert Kode rman (5. A/H) 

- Do Portoroža 
• Zmagovalca po izboru učiteljev: Rozala Novak in Matic 

Hrovat (9.A) - Kako sva si različna 
Skupni zmagovalec je postal Robert Koderman. 
Čestitamo zmagovalcem in vsem »korajžnim« nastopajočimi 
Ob tej priložnosti se zahvaljujemo g. Rogu in g. Marjanu Hvala 
iz. Studia H za odlično organizacijo ter Občini Moravče za 
uporabo dvorane. 

ŠOLSKI HO UDAR 
• november - delavnice za starše otrok 1. tr iade 

• 29 . 11. 2 0 0 5 - ocenjevalna konferenca 

• 3 0 . 11. 2 0 0 5 - zaključek 1. ocenjevalnega obdobja 

za učence od 2. do 9. razreda 

• 8. 12. 2 0 0 5 -božično novoletni sejem; govorilne ure 

Šola si v primeru objektivnih okoliščin pridržuje pravico do 

spremembe terminov napovedanih dejavnosti. 

Osnovnošolci tekmujejo 
Jesenski kros na Viru 
Spomladanski kros je bil zaradi slabega vremena neuspešen, zato pa 
tokrat predstavljamo lepe uspehe naših osnovnošolcev z. jesenskega 
krosa, kije bil 13, oktobra v Športnem parku na Viru. 
Uvrstitve: 
Katja P i mat (2. razred) - I. mesto 
Neje Pučnik (I. razred) - 2. mesto 
David Korošec (I. razred) - 3. mesto 
Marjan Grilj (5. razred osemletke) - 3. mesto 
Primož. Šinkovec (9. razred) - 1. mesto 
Posebej pa pohvalimo učenke letnik 1992, (H. razred), ki so v 
svoji kategoriji osvojile vse tri medalje. To so Živa Košak - I. 
mesto, Pavla ¡Mvrinc - 2. mesto in Iza Strehar - 3. mesto. 
Vsem odličnim tekačem iskrene čestitke! 

Šolsko tekmovanje iz biologije 
Oktobra je že potekalo šolsko tekmovanje iz. biologije.Pod 
vodstvom ge. Helene Kline so Proteusovo bronasto priznanje 
usvojili David Peterka, Rozala Novak in Ana Sirilih. 
Šolsko tekmovanje iz znanja 0 sladkorni bolezni 
Pod mentorstvom ge. Anke .leran je na tekmovanju iz. znanja o 
sladkorni bolezni sodelovalo 2H učencev. Več učencev je prejelo 
bronasto priznanje. Med njimi so Katarina Stenko, Rok Grilj in 
Neža Vesel, ki so se uvrstili na nadaljnje tekmovanje. 
Mali nogomet 
Oktobra so potekala tekmovanja v malem nogometu. Dečki letnik 
1995 so pod mentorstvom Boruta Smolnikarja na regijskem 
tekmovanju dosegli H. mesto. Dečki, letnik 1991, pa so dosegli 
2. mesto in se uvrstili tudi na področno tekmovanje. 

Čestitamo! 
BETKA GOR.IUP 

MOJA DOLINA NA DLANI 

V R A Ž E V E R J E 

Vraže iz naše ljudske zakladnice so bile in so še vedno povezane 

z mejnimi in usodnimi dogodki v življenju, kot so rojstvo, smrt, 

poroka, bolezni ter z napovedovanjem prihodnosti . Kažejo 

se v predstavah o demonih in duhovih, v veri v nadnaravne 

sposobnosti l judi (čarovnice), živali , rastlin, predmetov in celo 

določenih dni v letu. 

Veliko vraž se je navezovalo na spočetje, nosečnost ter na 

novorojenčke. Nosečnica ni smela kropiti mrliča, ni se smela 

posmehovati pohabljencem, da j i m otrok ne bi bil podoben. 

Novorojenčku so zelo škodovali urok i , tako ga niso smeli 
občudovati, ker bi se potem nehali rediti. Eno leto mu niso 
smeli striči las in nohtov ali ga postaviti pred ogledalo. Otrok 
niso smeli prestopiti, ker bi sicer ostali majhni. Še po drugi 
svetovni vojni niso sušili plenic zvečer na prostem, ker bi j i h 
drugače »mrak upadel«, kar bi škodovalo otroku. 

Za primer bolezni so poznali magične načine zdravljenja, kjer so 

odčarali bolezen. Tako je na primer človek, ki ga je prvič vrgla 

božjast, moral pretrgati srajco in j o zagnati v vodo. »Ječmen« v 

očesu so zdravili tako, da je šla ženska pred bolnikovimi očmi 

Z roko in govorila: »Ječmen zanje stara baba.« 

Številne so bile vraže in prerokovanja v zvezi s poroko. Pri 

mnogih opravilih je veljalo, da se bo tisto dekle, ki bo najhitrejše, 

prvo poročilo. To je veljalo na primer za prvo, ki je na veliko 

soboto prva prinesla žegen domov. Še vedno je znano trganje 

cvetnih listov marjetic ali ivanjščic, da bi (ako ugotovile, ali 

j i h nekdo ljubi ali ne. Dekletom, ki so se hotele poročit i, je bil 

znan votli kamen, kamor so metale kamenje, da bi se še istega 

leta poročile. 

Prav tako so bila razna znamenja, ki naj bi napovedovala smrt. 
Nanje so bil i še posebej pozorni, če je bil pri hiši kdo bolan. 
Smrt je napovedovalo skovikanjc sove, tuljenje psa, kadar seje 
ura ustavila in podobno. Smrt so si predstavljali večinoma kot 
belo žensko s koso. 

Za napovedovanje zlasti smrti in poroke, so ljudje hodili na sveti 

večer v ris - čarovni krog. Radovednež, je moral najti križ.potje, 

kamor še ni stopil duhovnik s posvečeno hostijo ali kamor se 

ni slišal božični zvon ter okrog sebe narisati krog. Od enajste 

do polnoči je moral stati popolnoma pri miru, čeprav so okrog 

njega plesale vešče in ga izzivale, da naj stopi iz kroga. Kdor 

bi stopil iz risa, bi ga zdrobile. Opolnoči pa je potem zvedel za 

vse pomembnejše dogodke v prihodnjem letu, kot na primer 

kdo se bo poročil in kdo bo umrl. Za tovrstne informacije so 

poznali manj nevarno metodo, in sicer so radovedneži prav tako 



na sveti večer prit isnil i uho oh lato na kozolcu. Če so slišali 

harmoniko ali peketanje konj, je to pomenilo poroko, pokanje 

lesa pa mrliča. 

Vedeževanje je bilo odvisno tudi od spola. Moški so morali za 

pomembne novice na sveti večer stati pod češpljevim drevesom, 

ženske pa pod kreheljnom. 

Poseben pomen so imeli tudi določeni dnevi. Kdor je bil na 

sveti večer zaspan, je bil zaspan vse leto. Na veliko soboto 

od devetih do desetih je tekla »žegnana voda«, v kateri so se 

umival i . Podobno je veljalo za cvetno nedeljo in za roso na 

binkošti. Bi l i pa so tudi dnevi, ko so bile določene dejavnosti 

prepovedane. Na primer z živino niso delali na svetega Marka, 

na cvetni petek, od velikega četrtka do velikonočnega ponedeljka 

niso delali z živino na polju, ker je bila takrat zemlja mrtva. 

Ob petkih, določenih praznikih (na primer na vse svete) in na 

kvatrni teden, fantje niso smeli vasovati. 

Na veliki petek zvečer, na sveti večer, na kvatrni četrtek ali pa 

kai cel kvatrni teden so ljudje opazovali, kje gori zelena luč. saj 

naj bi bil na tistem mestu zakopan zaklad. V Moravski dolini je 

bilo znanih veliko krajev, kjer naj bi bil zakopan zaklad. Kopali 

so na Sv. Miklavžu, v gozdu nad Tustanjem, v razvalinah gradov 

in še marsikje. 

Verovali so tudi v razna nadzemska bitja. Kadar krave niso 

imele mleka, ko je bil pridelek slab ali pa je bilo neurje s točo, 

so ponavadi za to okr iv i l i čarovnice. Za čarovnice so sumili 

marsikatero žensko pa tudi moškega iz svoje okolice in teh 

niso hoteli spustiti v hleve. Mnogokrat so najeli čarovnika, da 

je ukleto živino »odeopral«. Čarovnice so se ponoči sprehajale 

ali pa vozile od Sv. Mohorja ali Limbarske gore do Javoršice 

in nazaj. 

Ljudje so se bali tudi mor. Te so okr iv i l i za težave pri ljudeh in 
živ ini . Na zibelke so risali podobo more oziroma morno nogo 
v obl iki pentagrama. Moro so risali tudi na svinjake in hleve ali 
pa so tja pribijale konjske podkve. Da bi odgnali moro so pod 
svinjake zakopali kosti velikonočnih jedi , les cvetne nedelje, pa 
tudi konjske glave. 

Po krščanskem izročilu je bil glavni hudobec vrag, ki se ga 

ljudje niso upali naravnost imenovati. Po ljudskem verovanju se 

pojavlja v obl iki črnega mačka ali kozla. Še vedno je poznana 

vraža, če pustiš nož ležati z rezilom navzgor, si hudič kremplje 

brusi. 

V Moravski dolini je bilo znano izročilo o ajdovskih deklicah, 

ki so pomagale kmetom na polju in prenašale cerkve s hriba na 

hrib. Bile naj bi tako velike, da so z eno nogo stale na Jančah 

z drugo na Grmačah in v Savi prale perilo. Pomagale so zidati 

cerkev na Limbarski gori in v Zgornjih Kosezah. V gozdu nad 

Dol ino pa je živel divj i ali »doj« mož, k i j e svetoval, kakšno bo 

vreme in kdaj je čas za določena kmečka opravila. 

Med najbolj razširjenimi so bile zgodbice in vraže o duhovih, 

strahovih ter zlasti mrl ič ih, ki so »hodili nazaj«. Strašili so tisti 

pokojni, ki niso živeli pošteno, ki so imeli neporavnane račune, 

ki so umrli nasilne smrti. Strašilo je pri znamenjih, na križiščih, 

ob mejnikih in določenih poteh. Znane so zgodbe o mrl iču, ki je 

ležal na parah, zraven pa so moški kartali in preklinjali. Mrl ič je 

nato vstal z mrtvaškega odra in j i h ni spustil ven. Šele duhovnik 

ga je potem z blagoslovljeno vodo spravil nazaj v krsto. 

Med kraji kjer straši, so še danes znane Hribce. zlasti cerkev na 

Hribcah ter Čurnov križ. kjer so nekateri videli velikega črnega 

psa ali slišali konjsko vprego, ko so se pa ozrl i , je ni bi lo več. Iz 

marsikoga, ki je verjel v tovrstne vraže o duhovih, so se ljudje 

radi ponorčevali tako. da so svetili / lu tkami , v izdolbene buče 

postavljali sveče, se ogrni l i v rjuhe. Včasih pa so za strašen je 

uporabljali hrastovo lubje, ki seje svetilo v temi. marsikoga je 

tako zavedel včasih kar kakšen hrastov štor. na katerem seje 

svetilo lubje. 

V zadnjih desetletjih so se tem vražam pridružile ali pa jih 

zamenjale razne druge, kot so branje horoskopov, da prinaša 

nesrečo številka trinajst ali črna mačka, ki prečka cesto. Ljudje 

verjamejo »šlogar icam«, napovedovanju usode iz kavne 

usedline in podobnim stvarem. 

Literatura: 
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- Stražar Stane. Moravska dolina. Življenje pod Limbarsko 
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etnologije in kulturne antropologije 

r,\ uri/zamiki 

Morila niste vedeli, da seje stranka SI) v Moravčah po 
izvolitvi Martina Rebolja za župana na nadomestnih 
volitvah še okrepila in je najmočnejša v domžalski 
območni regiji. 

Povzel iz »Slamnika« Vladimir 

Na meji Imeni in Dol ž.e I REP.11 palček stoji 
in čaka, tla si ga novi lastnik prisvoji. 

Le ena zlata maturantka se županu tako pomembna 
zdi, 
tla ji šopek javno podeli. 
Do drugih pa se vede. 
kakor tla jih ni. 

Jaz pa kljub temu s ponosom zrem na vse mlade in 
zlate! 



PISMA BRALCEV 
Ker se v vsaki številki pojavlja več pisem bralcev in odmevov na članke, finančna sredstva pa so strogo omejena, sem prisiljena 
njihovo dolžino omejiti na 2 000 znakov. Presledek se ne upošteva kot znak. Avtorje naprošamo, da se določila držijo, kajti v 
nasprotnem primeru bo prispevk objavljen le do 2000. znaka. 
Po sprejetju sklepa, da ima vsak avtor pisma bralcev možnost dvakrat replicirati na isto temo, v prihodnje ne bomo objavljali 
več kot dve repliki istega avtorja na isto temo. (Uredništvo) 

»RESNICE« Romana Cerarja, 
občinskega svetnika - odgovor in 
dokončanje članka 
Polemiko in navajanje dejstev v zvezi z izpla
čanimi honorarji Romanu Cerarju je izzval 
pač svetnik sam. Zavedati se hi pač moral, 
da navajanje številčnih podatkov lahko iz
zove polemiko še posebno, če te številke ne 
prikazujejo resničnih dejstev. Obtožbe ka
kršne je navedel v odgovoru, čeprav v uvodu 
odgovora ugotavlja, »da članek ni vreden 
komentarja«, v nadaljevanju negira samega 
sebe; še več sam sebe in tudi odgovorne za 
proračun Občine obtožuje z le njemu lastnimi 
besedami. 
Zakaj! Kot svetnik in podžupan je izplačane 
zneske za honorarje z. dvigom rok potrjeval ob 
obravnavi vsakoletnih poročilih o izvajanju 
letnih proračunov in to vsaj štirikrat, strošek 
je kot izvrševalec proračuna potrjeval župan, 
nadzorni odbor je zadeve nadziral in vse lepo 
in prav je bilo tudi izvoljenim predstavnikom 
občanov. 
Njegovo nepoznavanje področja, ki sem ga 
za Občino Moravče izvajal pred prihodom 
nove struje politične oblasti v Občinski svet 
Moravče je pač stvar posameznika. V osnovo 
matematike se bo pač moral poglobiti sam, 
kajti prav vsakemu davkoplačevalcu je po
znano, da več kot 200% obdavčitve (glede na 
njegove številke prejemkov) ne pozna Evropa, 
predvidevam pa da je ni v svetu., kaj šele da 
bi to veljalo za Slovenijo. 
Javni podatek je izplačan strošek za njegov 
» štiriletni prispevek« k razvoju Občine, ki 
je v prihodkih in stroških POTRJENEGA 
proračuna za leto 2002 primerljiv s sledečimi 
postavkami: 
- polletnim vplačilom davka vseh občanov 

Občine Moravče za stavbna zemljišča 
(7,372 mio sit), 

- ali s celoletnim prihodkom od plačanih 
prispevkov za komunalno opremljanje 
stavbnih zemljišč (7,H5I mio sit), 

- ali s celoletnim stroškom za izhajanje 
Moravških novic v barvni varianti (6,SS2 
mio sit) pa še I mio ostane, 

- ali s prejemkom vseh sredstev, tudi za 
investicije, ki so se namenila za športna 
društva v Občini Moravče (7.63H mio sit) 
v letu 2002. 

Občanom v vednost, da plačane funkcije 
sedanjega podžupana predstavljajo bistveno 
manjši strošek za Občino Moravče in po 
mnenju večine predstavljajo ekvivalent za 

porabljen čas pri opravljanju funkcije. 'Za 
višino takratnih honorarjev je bil, tako kot 
sedaj, odgovoren župan! 
Polemiko s tem zaključujem! Verjamem obča
nom in nenazadnje tudi političnim strankam, 
ki vodijo politiko naše občine, da so vešči pre
soje in da sprejemajo le preverljiva dejstva. 

DANILO CERAR, občan 

Zakaj cestninska postaja Krtina ni v 
veselje? 
Krajanke in krajani Občine Moravče ste 
lahko užaloščeni, ko boste zapeljali na ali iz. 
avtoceste na novi cestninski postaji KRTINA. 
Le ta ne predvideva zastonj prehoda za vse, 
ki se. vozijo na delo v bližnje Domžale in 
kraje proti Ljubljani, Povzeto po časopisu 
SLAMNIK, čeprav je OS Občine Domžale 
že leta 1994 dal soglasje za lokacijski potek 
avtoceste po takratnem občinskem ozemlju 
in da na njem ne bo nobene cestninske 
postaje, so po izgradnji ceste proti Blagovici 
mnenja spremenili in le-tega tudi potrdili v 
Nacionalnem programu izgradnje AC v RS, 27. 
02. 2004. In neverjetno je zanj glasovala tudi 
domžalska županja Cvetka Zulokar Oruž.em, 
kot poslanka v LDS v Državnem zboru, 
Pozneje je ob vseh njenih amandmajih ob sebi 
zbrala župane in županje Občin Lukovica in 
Moravče, konkretno prejšnjo županjo gospo 
Ljudmilo Novak in sedanjega župana Martina 
Rebolja. S sestajanji so nasprotovali izgradnji 
omenjene cestninske postaje v Krtini, saj so 
z. njihovim nasprotovanjem dela le za nekaj 
mesecev zaostala. Pač zdaj je cestnina pred 
nami toliko in toliko bo treba plačati za vožnjo 
in ne le na turistične izlete proti Ljubljani, 
vse pa le bremeni lastne denarnice. Glede 
na vsa pisanja je najbolj kriva Zakonodaja 
v Drnovškovi in Ruplovi vladi, so zapisali 
v Slamniku. Lahko da res, saj se gospa 
»Cvetka« ni vzdržala pri glasovanju, pač 
ni mogla biti črna vrana v klopeh LDS-a 
v Državnem zboru. Drugo plat medalji 
pa dodajajo srečanja ostalih - županje in 
zdajšnjega našega župana, kot so prispevali 
svoj čas k sestankom z. domžalsko županjo, 
ta pa je svoje podala že v Državnem zboru, 
na lokalni ravni z novo nastalima občinama 
Lukovica in Moravče, pa je »držala figo v 
žepu« in si mislila svoje, kot si sam lahko 
razlagam. Kaj sle si pa župan, Martin Rebolj 
mislili vi, ko ste sodelovali z. njo? 
Vložile amandma preko občinskih svetnikov, 
poslanca v Državnem zboru in evro poslanke 

v Bruslju v Državni zbor, da glede na delovne 
dni z. ABC prehodom omogočile prosi prehod 
v AC Krtina za svoje občane, ki so in bodo 
uporabniki glede na njihovo zaposlitev vozili 
v kraje proti Ljubljani. 

IZTOK CA.IHEN 

Moravske novice 
Rad bi opozoril na nekatere pomanjkljivo
sti, ki se pojavljajo pri časopisu Moravske 
novice: 
• Objavljanje celotnih govorov političnih 
funkcionarjev, glej na primer Moravske novice 
Št.6705, kjer sla objavljena govora evropske po
slanke in župana občine Moravče ob odkritju 
obeležja »zamolčanim žrtvam« v Moravčah, 
ni smiselno. S takšno prakso, objavljanja kom
pletnih govorov pomembnih funkcionarjev, so 
prenehali že pod prejšnjo oblastjo. Ni razloga, 
da bi se vračali 30 let nazaj. Sicer pa menda 
prostora v časopisu primanjkuje, sredstva pa 
SO omejena! Čemu takšna razsipnost? 
• Nekatere polemične prispevke uredništvo 
objavlja v rubriki »Pisma bralcev«, druge 
pa tudi na drugih straneh, kot na primer pri
spevka bivšega podžupana Franca Majdiča 
v št. 5 in 6/05. So pa še drugi primeri. Avtorji 
so v »pismih bralcev« omejeni glede dolžine 
prispevka, na drugih straneh pa teh omejitev 
ni. Očitno imajo nekateri avtorji privilegij. 
• Vprašljiva je praksa uredništva, da ob
javlja odgovore na prispevke, ki so bili ob
javljeni drugje. Tak je na primer prispevek 
Ljudmile Novak, ki odgovarja na obrazložitev 
Računskega sodišča Republike Slovenije o 
poslovanju občine Moravče, ki ga je menda 
Župan »po svoje predstavil in komentiral« 
na ATV Litija. Uredništvo je tej obrazložitvi 
namenilo več kol celo stran, medtem ko je 
povzetku revizijskega poročila Računskega 
sodišča RS v isti številki namenjeno manj, 
kot pol strani. Ne glede na to, da je Ljudmila 
Novak evropska poslanka, bi jo moralo ured
ništvo napotili na ATV Litijo, kjer naj uveljavi 
SVOJO pravico do odgovora. Veliko prebivalcev 
občine Moravče sploh ne spremlja oddaj ATV 
Litija in ne morejo torej slišali obeh strani. 
• Časopis hi lahko večji poudarek dal tudi 
kakšnim aktualnim dogodkom, gospodarstvu, 
športu in podobno. Življenje ni samo šege 
in običaji, kultura, spomini na preteklost. 
Marsikaj pomembnega se dogaja tudi danes 
in to pestrost naj bi zanamci videli tudi iz na
slovnice. 

TONEPAČNIK 



Farsa v Občinskem svetu občine Moravče se nadaljuje. 
Kot da izredna seja, na kateri naj bi bili svetniki seznanjeni z pro
blematiko odlaganja industrijskih odpadkov v Moravčah, ni bila 
dovolj, se je ponovila podobna farsa še enkrat. Tudi 26. redna 
seja Občinskega sveta občine Moravče, je bila prekinjena zaradi 
nesprejetega dnevnega reda. Na izredni seji so svetniki navajali 
kot razlog za nesprejelje dnevnega reda odsotnost zainteresiranih 
strani, čeprav so bili prisotni vsi predstavniki podjetij ter civilne 
družbe in je bila posredovana vsa razpoložljiva dokumentacija, 
se niso želeli seznaniti s problematiko. Podobno je bilo tudi s 26. 
redno sejo. 
Po obrazložitvi župana, da dobesedni zapisnik prejšnje seje za
hteva več časa zaradi poslušanja celotnega magnetograma in 
dopustov občinske uprave in da bo le-ta posredovan na naslednji 
seji, vendar svetniki niso želeli nadaljevati z delom. Povedati je 
potrebno, da v vsej zgodovini občine niso bile nikdar postavljene 
take zahteve in tudi v drugih občinah nimajo podobne prakse. 
Dodati pa je potrebno, daje omogočeno vsakemu svetniku, ki to 
Želi, da v prostorih občine posluša magnetni zapis prekinitev sej, 
s katerimi pa dejansko ovirajo normalno delo v občini. Svetniki 
N.Si in svetniki, ki delujejo v njihovi senci, bi se morali zavedati 
odgovornosti do volivcev ter nenazadnje tudi do neopravičenih 
stroškov, kijih s svojimi dejanji povzročajo občanom, 
iz. teh razlogov je zelo pomembna prisotnost zainteresirane jav
nosti tj. občank in občanov na sejah občinskega sveta, da bodo 
seznanjeni z. obnašanjem svetnikov, to pa je še zlasti pomembno po 
tem, ko so svetniki z odločitvijo o črtanju sredstev odslovili lokal
no televizijsko postajo ATV Litija, ki je nepristransko povzemala 
poročila iz občinskih sej. 
Z ukinitvijo predvajanja občinskih sej na ATV, želijo dejansko pri
kriti svoje početje. Mislim, da je skrajni čas, da bi svetniki svoje 
delo vzeli resno in s tem omogočili normalno funkcioniranje občine 
in vseh njenih obveznosti do občanov. Svetniki se morajo zavedati, 
da so oni zastopniki vseh občanov in ne samo svojih strank ali še 
slabše strankarskih vodstev svojih strank. 

STANE RAVNIKAR, predsednik OOLDS Moravče. 

Odgovor na trditve 
Odgovor na trditve gospoda Ribiča, gospoda Trdina in gospe 
Bizjan. Vi gospodje, zavajate javnost v odgovorih v občinskih 
novicah. Gospod Ribič, vi navajate, da smo v EU. Vendar naša 
krajevna skupnost še zdaleč ni in še kmalu ne bo, ker nimamo 
javne razsvetljave, nimamo asfaltiranih cest ter urejenega prevoza 
otrok v šolo. Vam na vašem dvorišču gorijo luči javne razsvetljave, 
ker jo plačujemo mi vsi in tudi cesta gre skozi vaše dvorišče, kije 
asfaltirana, zato lahko na tak način govorile neresnične besede 
in da se je v naši krajevni skupnosti delalo bolj po partizansko. 
O opornem zidu pri domu krajanov pa je bila na ATV Lilija pri
kazana prava slika. 
Gospa Bizjan, prosim vas, da napišete v novice po pravici in re
alno. Na gotova vprašanja, nam sploh ne upate odgovoriti, ker je 
resnica boleča. Navajale, da Delen dobro in vestno dela na vseh 
področjih, da krajevno skupnost Velika vas podpirate in nam po
magate. Dodeljena finančna sredstva pa prerazporejale drugam. 
V Dešnu ste v letu 2005 dobili za ceste in vodovod 8.9(X). 700 SIT. 
Vi imate po izračunih 28(X) m makadamskih cest, naša krajevna 
skupnost pa ima cest 9 km makadama, za kar.smo v letošnjem letu 
dobili 5.(XX).(XX) SIT. Ceste so v zelo slabem stanju, še gozdne ceste 
so boljše kot naše kategorizirane med Veliko vasjo in Spodnjim 
Prekrom, Bivšemu predsedniku naše krajevne skupnosti ni nihče 
nagajal, kot navajate. O tem se lahko prepričate. Glede prevoza 
otrok, teh je V Zalogu za enkraten prevoz s komhijem. Od Zaloga do 
Hriba pa je 11 otrok za prevoz v šolo. Pojasnite nam, kateri zakon 

dovoljuje prevoz II otrok za komhi z. 8+1 osebo. Naša krajevna 
skupnost nima namena nobene nabave zemljišč, saj se krajani 
dobro zavedamo, da so ceste dobrobit nas vseh. Gospa Bizjan, kaj 
ste naredili s strani turističnega pomena, saj ste v tem odboru? 
(lospod Trdin, trdile, daje na cesti pri Ribiču na Lazah poškodm an 
asfalt zaradi preobremenitve težkih kamionov, kipremžajo materi
al, vendar delo pri izdelavi ni bilo dovolj strokovno izvedeno, slaba 
podlaga ter slabo odvodnjavanje. Ko je bila še skupna krajevna 
skupnost Velika vas-Dešen, je Dešen dobival za kamnolom denar 
in ga porabil za svoje namene in ga koristi še danes. Gospod Trdin, 
sle še nekolik/) premladi, da bi lahko trdili, kako seje delalo pred 
25 leti, tudi odškodnine za zemljišča so bila. 
Želimo Vam veliko uspehov še naprej, vendar naj bodo ti 
pošteni. 

MERELA STANE. KS Velika vas 

V\i homo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 
dela zn vselej končali, 
v hi m očetovo tli. 

ZAHVALA 

V 94. letu starosti nas je zapustila 

A L B I N A M I H E L Č I Č 
po domače Šmavsova mama z Imenj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožaljc. darovano cvetje, sveče, darove za cerkev 
Sv. Andreja in svete maše. Zahvala velja tudi gospodu župniku. Viktorju 
Primožiču, za pogrebni obred. gc. evropski poslanki. Ljudmili Novak, za 

izrečene poslovilne besede in pevcem KZ Limbar. 
Hvala vsem. ki sle našo mamo spoštovali, jo spremili na njeni zadnji poti 

in jo boste ohranili v lepem spominu. 

Domači 

kako /niviriamo te mi. 
S/iorij si lunine :tliij ori. 
Zu vse ie enkrat hvala li. 

ZAHVALA 

ob slovesu naše mame. sestre, babice in prababice 

P A V L E L A V R A Č 
ro j . G o r j u p iz Moravč (1914 - 2005) 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znan
cem za izrečena sožalja, cvetje, sveče, darove za cerkev in svete maše. 
Zahvala duhovnikoma Viktorju Primožiču in l i . Pashalu (iorjupii za 
opravljeni pogrebni obred, pevcem, g. Janezu Kurniku za poslovilne besede 
in trobentaču za zaigrano žalostinko. Hvala dr. Dežmanu in sestri Martini 
za vso pomoč pri njeni bolezni. Posebna zahvala sosedom za sodelovanje 
pri poslovilnem obredu in vsem. ki ste jo spremili na njeni zadnji poti in 

jo boste ohranili v lepem spominu. 

Vsi njeni 

KakO Ji pnicn iloni. <lvon\i, 
nase okn zaman le t.i?e. 
ni \W hiijeKti smehljala, 
le iruil in tlelo tvojih rok. 
:n vrtino ntim ostaja. 

ZAHVALA 
Nepričakovano nas je v 88. letu starosti zapustil naš 

dragi mož. očim. bral in stric ¿ 2 S T A N I S L A V L A J E V E C 
In tern i ranec taborišča Dachau 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem za stisk rok. pismena in ustna sožalja ter darove za pokojnika. 
Zahvaljujemo se praporščakom ZB Lukovica. Moravče in Domžale, 
govornikom g. Ani Zaje. g. Jožetu K vedru in g. Milanu Brodarju za bodrilne 

besede ob slovesu in vsem. ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti. 

Iskrena hvala vsem. 

Vsi njegovi. 



PLAN1NCI d a a «CA 

Vrhpolje 43, Moravče 
Tel.: 01/723-13-38 
GSM: 041/686-509 

VULKANIZERSTVO 
prodaja, pramontaža, centriranje in hranjenje gum 

kontrola in polnjenje klimatskih naprav 
Še je čas za menjavo letnih pnevmatik za zimske (rok je 15 

november). To lahko storite pri nas, saj vam poleg ugodnih 

cen za menjavo in centriranje, po ugodnih cenah nudimo tudi 

pnevmatike različnih proizvajalcev. 

Pri nas kupljene pnevmatike vam brezplačno montiramo 
in centriramo! 

Delavni čas: od ponedel jka do petka 7.00 - 19.00 

sobota 7 . 0 0 - 1 3 . 0 0 

info@avtoservis-planinc.com www.avtoservis-planinc.com 

Slamnikarska 1a, 1230 Domžale 
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) 

oz. za kitajsko restavracijo v D o m ž a l a h 

Marko Lončar. 041/785-735, Barbara Lončar: 031/209-501, 

Janez Vrankar: 041/697-971, Milan Šinkovec: 031/303-033 

Tečaj CPP 21. november ob 18. uri 
Tečaj prve pomoči bo 14. novembra. 

UGODNO: 
Jelenov kruh 1 kg 379,00 sit 
Sadni jogurt 1,3% m.m. sort., 500 ml 129,00 sit 
Skuta nepasirana 10% m.m., 500 g 289,00 sit 
Štajersko zelje, kislo, 1 kg 169,00 sit 
Bonboni sadni žele, 400 g 333,00 sit 
Keksi orehovi rogljički, 500 g Žito 329,00 sit 
Kava Barcaffe, mleta, vakum, 500 g 849,00 sit 
Marelični nektar, ll,brik 219,00 sit 
Belo vino Haložan, 11 st. 429,00 sit 
Rdečkasto vino Cviček, 11 st. 765,00 sil 
Pivo Union 0,51 steklenica 159,00 sit 

Lahko pa nas obiščete na internetni strani: 
http://www.spina-doo.si 

Tu lahko pogledate še večjo ponudbo ugodnih cen. 

P I R C 

Matej Pire s.p. 

gsm 041 647 602 

Stegne 11 

1251 Moravče 
www.s l i kop leskars tvo-p i rc .com 

• prekrivanje streh, 

• kleparska dela, 

montaža strešnih oken 

> Robi Jančar s.p. 

Vrhpolje 5,1251 Moravče 

gsm. 041 352 057 

DNEUl POHIŠTVA: 
KUHINJE. DNEVNE SOBE. SPALNICE. 

OTROŠKE SOBE 

SALON POHIŠTVA 
Kranjska 3a. Kamnik 

Tel.: 051/399-577. 01/831-04-81 

fiVBELJ Milan s.p. 

izdelava pohištva po meri 

Stegne 1,1251 Moravče tel.. 01/723-14-76, gsm: 041/641-446 

VELIKO SILVESTROVANJE 

sobota. 31.december ob 20.uri 

Športna dvorana Komenda 

Skozi najdaljšo noč vas bodo popeljali: 

ansambel Gašperji. Werner. Brteifa Šuler. 

humorist Marjan Šareč 

Informacija in prodaja vstopnic 041/ 591 660 * Mercator 

mailto:info@avtoservis-planinc.com
http://www.avtoservis-planinc.com
http://www.spina-doo.si
http://www.slikopleskarstvo-pirc.com

